
                                                                                                                                                                                                                                                                

 

 

 

 

                                                P r o t o k ó ł   Nr XXVIII/09 

 

s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej    w     dniu     28 września     2009    roku     w     sali   konferencyjnej  Urzędu 

Miasta, w zamku, 

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ-FURTAK – Przewodniczącej 

Rady Miasta. 

 
        Sesja trwała w   godz. 1000 –   1410 .  

 
        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło 18 radnych.  

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli :  

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                            - Burmistrz Miasta 

Pan Ryszard DUCHNA                                               - Zastępca Burmistrza  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA     -  Skarbnik Miasta 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                                 - Sekretarz Miasta   

Pan  Mirosław ANTOSZEWSKI                              -  Radca prawny Urzędu    

Pani Monika SKRZYPEK                                          - Naczelnik Wydziału PNŚ 

Pani Iwona SKRZYPEK-KELLER                          - Naczelnik Wydziału WRP 

Pan Wojciech FABIŃSKI                                          - Naczelnik Wydziału GKW 

Pani Ewa NERS                                                          - Naczelnik Wydziału EKS 

Pani Teresa NOWAKOWSKA                                  - Radna Sejmiku   

Pan Mieczysław HOFFMANN                                   - projektant zmian w mpzp  

Pan Artur JASIONOWSKI                                        - Z-ca Komendanta Policji Powiatowej 

Pan Bogdan CYWIŃSKI                                            - Komendant Powiatowej Straży Pożarnej  

Pan Witold OSTROWSKI                                          - Radny Powiatu Działdowskiego  

Pani Małgorzata SZYMAŃSKA                                - Dyrektor MOPS w Działdowie 

Pan Bogdan ULATOWSKI                                        - Prezes PCK w Działdowie  

Przewodniczący zarządów osiedli                           -  zgodnie z załączoną listą obecności  

Kilku mieszkańców miasta   

Przedstawiciele lokalnych mediów  
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Przebieg sesji  

 
Pkt 1 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła 

sesję, powitała jej uczestników oraz stwierdziła prawomocność obrad. 

 
 
Ad pkt 2  

 

        Zmiany w porządku dziennym  sesji : 

 
        Nie zgłoszono zmian do porządku dziennego sesji i Rada przystąpiła  do jego realizacji 

w wersji ustalonej przez Przewodniczącą , tj. :    

  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

 
2. Zmiany w porządku dziennym sesji.  

 
3. Przyjęcie protokołów XXVI i XXVII sesji.  

 
4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

miedzysesyjnym.  

  
5. Sprawozdanie   z   działalności   Burmistrza   w   okresie miedzysesyjnym, zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady.   

 
6. Sprawozdanie przedstawicieli   Gminy   z    działalności   związków miedzy gminnych 

i stowarzyszenia gmin.  

 
7. Sprawozdanie z prac Komisji w okresie miedzysesyjnym.   

 
8.  Interpelacje radnych i zapytania. 

 
9. Wręczenie uczniom szkół prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo stypendiów 

za wybitne osiągnięcia w roku szkolnym 2008/2009.  

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Działdowo.  
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11. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości położonej przy ul. Ludwika Rydygiera w Działdowie na rzecz 

dotychczasowego dzierżawcy.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości położonej w Działdowie przy ul. Malewskiej, przeznaczonej na 

poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.  

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  przyjęcie darowizny przez Gminę-

Miasto Działdowo.  

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na własność 

Gminy-Miasto Działdowo do gminnego zasobu nieruchomości, działek będących 

drogami, stanowiących własność  Skarbu Państwa. 

 
15. Podjęcie 2 uchwał w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-

sprzedaży nieruchomości położonych w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto 

Działdowo.   

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości niezabudowanej położonej przy ul. Karłowicza w Działdowie.  

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Działdowie.  

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta 

Działdowa.  

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu – ograniczonego 

prawa rzeczowego.  

 
20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2009.  

 
21. Rozpatrzenie informacji z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2009 roku.  

 
22. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Działdowo.  

 
23. Wystąpienie z apelem do Starosty Działdowskiego o podjęcie inicjatywy   nadania 

szpitalowi imienia dr Zygmunta Guzowskiego.  
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24. Odpowiedzi na zapytania. 

 
25. Wolne wnioski i informacje.  

 
 
Ad pkt 3  

 
        18 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada    przyjęła protokoły  XXVI i XXVII sesji.  

 
 

Ad pkt 4 

 

        Sprawozdanie  Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym :  

 
Pani  Teresa  BARTKOWSKA-FURTAK  –    Przewodnicząca   Rady   poinformowała,   

że w okresie miedzy sesjami :    
       

- 18   sierpnia   Sekretarz       Stanu     w       Ministerstwie       Spraw     Wewn ętrznych 

i Administracji przesłał do wszystkich jednostek samorządu terytorialnego wyrok   

Europejskiego  Trybunału   Praw   Człowieka  z   dnia  3 maja 2007 r. w sprawie 

Bączkowski i inni przeciwko Polsce.   Wyrok   ten   dotyczy   prawa do pokojowego 

zgromadzenia, a zapadł on w wyniku rozpatrzenia skargi wniesionej przeciwko 

Rzeczypospolitej     Polskiej    do    Trybunału  na   podstawie   art.   34     Konwencji 

o   Ochronie Prawa Człowieka i Podstawowych Wolności – wyrok ten jest do wglądu 

w Biurze Rady,   
 
- 28 sierpnia, a więc w terminie ustawowym, Burmistrz Miasta przekazał Radzie 

informację o    przebiegu   wykonania   budżetu   miasta   za I półrocze br. Natomiast 

15   września     otrzymaliśmy   uchwałę   RIO,   którą    wydano     pozytywną  opinię 

o    przebiegu   wykonania     budżetu - otrzymaliście państwo     kopie     tych    

dokumentów,  

 
- 25 września  otrzymaliśmy do wiadomości z Warmińsko-Mazurskiego Urzędu 

Wojewódzkiego kopię odpowiedzi dla Przedsiębiorstwa Handlowo-Usługowego 

Monika Miros,     Marcin Mrowiński,     w     której      m.in.     możemy przeczytać : 

w odpowiedzi na Państwa prośbę z dnia 15.09.2009r. w sprawie wydania decyzji 

zezwalającej na dziesięcioletnią dzierżawę w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonej w Działdowie, oznaczonej jako działka nr 266/5, której właścicielem jest 
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Gmina-Miasto Działdowo, uprzejmie wyjaśniam, że wojewoda jako organ 

administracji rządowej nie nadzoruje spraw z zakresu gospodarowania mieniem 

komunalnym, a zatem nie może ingerować w sposób załatwiania tych spraw przez 

poszczególne gminy.  A dalej ... w przedmiotowym przypadku w obecnym stanie 

prawnym istnieje jedynie możliwość wydzierżawienia przedmiotowej nieruchomości w 

drodze przetargu, o czym zostaliście Państwo poinformowani również przez 

Burmistrza Miasta Działdowo w piśmie z dnia 15.06.2009r. 

 
- 25 września  na zaproszenie Marszałka Województwa uczestniczyłam w konferencji 

regionalnej w ramach konsultacji społeczno-gospodarczych Krajowej Strategii 

Rozwoju  Regionalnego. Materiały, które tam otrzymałam przekażę panu 

Burmistrzowi do wykorzystania przez odpowiednie wydziały,    

 
- prezes PCK, pan Bogdan Ulatowski obecny na dzisiejszej sesji, przysłał pismo 

skierowane do wójtów, burmistrzów,   rad miasta, które sobie pozwolę przeczytać :  

„Polski Czerwony Krzyż wzorem lat ubiegłych organizuje akcję „Wyprawka dla 

Żaka” w   terminie    24.08 – 10.09 br.,   mającą   na   celu   pomoc   najuboższym 

rodzinom w wyposażeniu uczniów w przedmioty niezbędne w szkole. 

Ze względu na obecną sytuację kryzysową i rosnące bezrobocie akcja ta jest niezwykle 

potrzebna. 

Na terenie naszego powiatu chcielibyśmy, aby odbyła się ona w dwóch formach. 

Pierwsza to bezpośrednia zbiórka akcesoriów szkolnych w sklepach, w których są one 

sprzedawane.   Zbiórka   ta   mogłaby   się   odbyć   za  pomocą młodzieży zrzeszonej 

w  szkolnych  kołach PCK i innych młodzieżowych wolontariuszy. Wszystkie zebrane 

na danym terenie przedmioty winny być przekazane szkołom i tam właściwie 

rozdzielone. 

Druga to zbiórka pieniędzy. Jak wykazały doświadczenia lat ubiegłych przynosi ona 

największe efekty, gdy w kweście uczestniczą osoby znane, cieszące się na danym 

terenie największym autorytetem i zaufaniem. 

Należą do   nich    niewątpliwie    burmistrz, wójt, radni, dyrektorzy szkół i wydziałów 

w    urzędach, lekarze, krwiodawcy. A chyba nic tak nie zbliża przedstawicieli władz 

do społeczeństwa jak ich bezpośrednia działalność na rzecz najuboższych dzieci. 

Fundusze zebrane w ten sposób, po ich przekazaniu trafiają do Zarządu Rejonowego 

PCK, który w hurtowniach oferujących najniższe ceny dokona zakupu artykułów 

szkolnych, a następnie zgodnie z kwota zebraną w danej gminie przekaże ją do 

gminnych inspektoratów oświaty lub bezpośrednio do szkół za pośrednictwem 

opiekunów szkolnych kół PCK. 
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Zarząd   Rejonowy   przekaże   upoważnienie do udziału w kweście, identyfikatory oraz 

zapieczętowane puszki kwestarskie, który zostanie przyjęty w państwa gminie. 

Prosimy, by termin oraz dane osobowe planowanych kwestarzy zostały podane do 

20.08.2009  do  Zarządu  Rejonowego  PCK  w  Działdowie ul. Księżodworska 23 (tel. 

0-23-697-21-33), adres e-mail: zr.dzialdowo@pck.org.pl.. 

Znając sytuację dzieci w Państwa gminie liczymy na poparcie naszej akcji i skuteczne 

działanie w jej ramach”. 

Pozwoliłam sobie zaprosić na dzisiejszą sesję pana prezesa, żeby tej zbiórki dokonać 

na posiedzeniu Rady wśród  radnych, wśród pracowników, wśród obecnych. I mam  

nadzieję,   że   państwo nie poskąpicie na ten szlachetny cel. Pan prezes  zaopatrzony 

w dwie puszki, w czasie krótkim przed przerwą, przekaże je moim zastępcom, którzy 

zajmą się tą zbiórką , 

 
- pan Burmistrz przekazał na moje ręce pismo Zarządu Krajowego Stowarzyszenia 

„Wspólnota Polska”, podpisane przez prezesa Macieja Płażyńskiego w sprawie 

nadania jednej z ulic miana Tadeusza Jasińskiego, żołnierza walczącego na kresach 

wschodnich. Pismo to przekażę Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego 

do zapoznania się z zasługami tego żołnierza oraz rozważenia propozycji 

Stowarzyszenia,  

 
- w czasie dyżuru mieszkańcy  placu Mickiewicza zgłosili wniosek o wyłączenie ruchu 

na placu w godzinach wieczornych, tj. od godziny   18 – tej.  Konsultowałam  ten 

wniosek z panem Burmistrzem. Pan Burmistrz obiecał, że zajmie się tą sprawą, 

jednakże byłoby to możliwe od godziny 19-tej – tak na początek, żeby w jakiś sposób 

naszych mieszkańców do nowej sytuacji przyzwyczaić. 

 
Pan Marek DWÓRZNIK – Wiceprzewodniczący Rady, Przewodniczący Koalicyjnego 

Klubu Radnych:  

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. W okresie  miedzy sesjami, tj. 18 września pełniłem 

dyżur za panią Przewodniczącą i w czasie dyżuru spotkałem się z Przewodniczącym Klubu 

Radnych Miasta Działdowa,  z panem Grzegorzem Mrowińskim. Podczas tego spotkania  

poczyniliśmy pewne ustalenia  dotyczące  wspólnego stanowiska. Mianowicie,  aby wystąpić 

z apelem do pana Starosty Działdowskiego o podjęcie inicjatywy nadania szpitalowi imienia 

dr Zygmunta Guzowskiego i w ten sposób uczcić pamięć pana doktora.   

I drugie stanowisko, aby co miesiąc zebrać kwotę po 100 złotych od radnych na cele 

społeczne   i   ofiarować je stowarzyszeniom,  działającym  w naszym mieście.   A   przy tym  
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chyba pan Grzegorz   Mrowiński  myśli  o  wycofaniu  projektu uchwały  o obniżeniu diet. 

Nie wiem  czy spotkał  się  z  Klubem  Radnych,   bo  ja  na   spotkaniu  Koalicyjnego  Klubu    

Radnych  przedstawiłem te sprawy i jesteśmy  za tym rozwiązaniem, o którym   z panem 

Grzegorzem   Mrowińskim  rozmawialiśmy,  tj.    aby   wspólnie  później  zbierać  te    kwoty 

i przekazać je stowarzyszeniom. 

 

            

Ad pkt 5  

 
        Sprawozdanie   z     działalności    Burmistrza   w  okresie   miedzysesyjnym,   zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady :   

 

        Pan  Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie ze swojej 

działalności z uwzględnieniem wykonania uchwał Rady Miasta Działdowo w okresie 

międzysesyjnym,   tj. od 29 czerwca 2009r. do 14 sierpnia 2009r. oraz od 14 sierpnia 2009r. 

do 25 września 2009r.   ( stanowi ono załącznik do protokółu).    

 
 
 
Ad pkt 6 

 
        Pan Bronisław MAZURKIEWICZ -Burmistrz Miasta: 

W dniach 24 i 25 września uczestniczyłem  w VII Kongresie Miast Polskich w Gnieźnie, 

który  nosił tytuł – Jakość usług komunalnych.  W czasie obrad plenarnych   omawialiśmy 

sprawy    związane   z   zaopatrzeniem   w      wodę,   z    odbiorem   ścieków,   z     odbiorem 

i   zagospodarowaniem  odpadów stałych , z ogrzewaniem mieszkań oraz  energetyką lokalną. 

Był  także  poruszany blok tematów;  mieszkania komunalne, lokalny transport publiczny 

oraz pomoc społeczna.  

        W trakcie tego Kongresu otrzymałem ulotkę zachęcającą do upamiętniania   ofiar 

poległych   w Katyniu. I chciałbym państwu tę problematykę przybliżyć. W samym   

Gnieźnie zostały zasadzone  już   trzy  dęby,   które   świadczą o tym,  że   trzej  oficerowie,   

którzy zginęli w Katyniu, mają swoją pamiątkę w postaci tych dębów oraz okolicznościową 

tabliczkę   honorującą   ich.   I myślę,  że  to  jest  bardzo  trafna  inicjatywa  i    powinniśmy 

tę     inicjatywę    przenieść    do     Działdowa.    Znaleźć      stosowne     miejsce,    wystąpić 

z odpowiednim wnioskiem   i taki chociażby jeden dąb w Działdowie zasadzić. Jest to 

program,   który    patronatem honorowym    objął   Prezydent     Rzeczypospolitej Polskiej. 

Jest to   program edukacyjny pod tytułem „Katyń – ocalić od zapomnienia”. Skierowany   on   

 

 



 8
 

jest do dzieci i młodzieży,  nauczycieli i wychowawców, duszpasterzy,  ludzi oświaty, 

edukacji, życia publicznego, samorządów wszystkich szczebli, uczelni, parafii, instytucji, 

fundacji,  stowarzyszeń, związków wyznaniowych , mediów.  Programowi przyświeca  motto 

Jana Pawła II  - „ Człowiek  nie może pozwolić, żeby prawda została wydarta pod pozorem 

niczym nieograniczonej wolności.  Nie  można zagubić w sobie krzyku sumienia, jako głosu 

Prawdy, która go przerasta, ale która równocześnie czyni go człowiekiem i stanowi o jego 

człowieczeństwie”.  

Założenia   organizatorów programu :  Pochylamy się z szacunkiem nad mogiłami ofiar 

zbrodni katyńskiej, uczestnicząc z powagą w projekcie edukacyjnym ku pamięci ofiar  

Katynia, Starobielska, Ostaszkowa.  Chcemy, aby pamięć o tej straszliwej zbrodni   sprzed 68 

laty    była żywa w pokoleniach polskiego narodu . Chcemy zachować pamięć:  o wojsku, 

które nie     poległo,   lecz    zostało  skrytobójczo  zamordowane   strzałem   w   tył     głowy; 

o     wymordowaniu  polskiej   inteligencji,   lekarzy,   naukowców,   artystów,       

duchownych i dyplomatów.  Tam na nieludzkiej ziemi zabito wiarę, nadzieję, miłość jednym 

strzałem w tył głowy. Poprzez kultywowanie pamięci  o Polakach - ofiarach zbrodni 

katyńskiej pragniemy uświadamiać uczestnikom i    realizatorom projektu trwałość przekazu 

pokoleniowego i jego historyczne znaczenie.  Wszystkie działania wynikające z realizacji 

projektu kształtować będą poczucie przynależności do narodu i państwa z jednoczesną 

postawą otwarcia na świat i buntu przeciw wszelkim przejawom totalitaryzmu.   Docieranie 

do źródeł historycznych, dających świadectwo zbrodni , a utrwalających pamięć o ofiarach – 

bohaterach wydatnie przyczyni się  do przygotowania młodzieży do różnych ról w dorosłym 

życiu:  kształtując postawy patriotyczne uczyć będzie zdolności postrzegania   i kojarzenia, 

obudzi ciekawość poznawczą i chęć poznawania świata w oparciu o właściwie dobrane 

przykłady.  

Realizacja projektu ma na celu integrację środowisk edukacyjnych,  samorządowych, 

społeczności lokalnych do   wspólnych   działań,   rozwijając  jednocześnie umiejętność 

twórczego myślenia    i indywidualnej interpretacji zjawisk, mających miejsce w dziejach 

naszego  narodu  i  historii  Europy.   Akcja polega  na posadzeniu w parkach, na skwerach 

itp.  21 473 dębów pamięci na 70 rocznicę zbrodni katyńskiej , czyli do roku 2010.   Jeden dąb 

– to jedno nazwisko z listy katyńskiej. Uczestnicy projektu zobowiązują się do opieki nad 

dębem  oraz upamiętnienia na terenie placówki oficera – ofiarę zbrodni.  Nieodzowne będzie 

w miarę możliwości dotarcie do   życiorysu na dowód pamięci w imię prawdy. Uczestnicy, 

deklarując chęć wzięcia udziału w akcji, po rejestracji  otrzymają numer oraz nazwisko i imię 

z listy katyńskiej.  Uczestnicy sami starają się o  pozyskanie sadzonek dębów i z władzami 

lokalnymi ustalają miejsce, gdzie dąb zostanie posadzony.  Przy dębie winna być umieszczona  
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informacja, komu dąb został poświęcony. Organizatorzy projektu Burmistrz Zbigniew 

Piotrowski    oraz     Rada   Miasta  i  Gminy   Radzymin,   ks.      proboszcz     Stanisław  Kuć 

i Parafialny Oddział Akcji Katolickiej w Radzyminie, Szkoła Podstawowa nr 1 im. ppłka 

Mariana Pisarka oraz Stowarzyszenie Parfiada im. św. Józefa Kalasancjusza.  

        Myślę i daję pod rozwagę Szanownej Rady, żeby to była inicjatywa  Rady Miasta 

Działdowa. Niech  nawet wystąpi z propozycją, żeby do akcji  włączyły się szkoły z terenu 

miasta Działdowa. Zrobimy  wspólnie taką akcję i  taki dąb powinniśmy posadzić.  

 

Ad pkt 7 

 

        Sprawozdania  z prac Komisji w okresie międzysesyjnym : 

 
Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

przekazał, że na posiedzeniu w dniu 25 września  2009r. Komisja:  

- opiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo. W posiedzeniu uczestniczył pan 

dr Hoffann,  który  jest  pomysłodawcą  projektu  tej   uchwały.   Po   długiej dyskusji 

i długim wyjaśnianiu niektórych kwestii Komisja pozytywnie zaopiniowała wszystkie 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo, z 

tym że jednocześnie Komisja zgłosiła  do pana Burmistrza wniosek o podjecie działań 

zmierzających do   przedłużenia projektowanej ulicy lokalnej łączącej ulicę Mławską 

z ulicą Okólną do ulicy ZMS. Pan Hoffmann stwierdził, że takie możliwości są i pan 

Burmistrz mógłby je wykorzystać, aby udrożnić ruch w tamtym rejonie miasta,    

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej przy ul. Ludwika 

Rydygiera w Działdowie na rzecz dotychczasowego dzierżawcy , tj. pani Doroty 

Joanny Reguły,  która  dzierżawiła  nieruchomość i wybudowała na niej ośrodek 

terapii uzależnienia   od  alkoholu i współuzależnienia.  Tę nieruchomość wyceniono 

na 182 040 zł,   z  tym,  że  wnioskodawczyni  prosi  o  rozłożenie  tej   kwoty  na raty 

i Komisja przychyliła się do tej prośby i pozytywnie ten projekt uchwały 

zaopiniowała, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody 

na przyjęcie darowizny  przez Gminę-Miasto Działdowo – chodzi o nieruchomość 

położoną przy ul. Marii Skłodowskiej-Curie , której prawo użytkowania wieczystego 

nabyła Gmina-Miasto Działdowo aktem notarialnym. Wartość prawa użytkowania 
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wieczystego została określona na kwotę 120 000 zł i ta nieruchomość 

ma być przeznaczona na cele publiczne,  

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej w Działdowie przy 

ul. Malewskiej, przeznaczonej na poprawienie warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej – to jest nieruchomość na rzecz państwa Adama i Danuty 

małżeństwa Ziółkowskich oraz pani Ewy Ziółkowskiej –Jasińskiej. Cena tej 

nieruchomości 3  371 złotych , 

- pozytywnie zaopiniowała dwa projekty uchwał Rady Miasta w sprawie wyrażenia 

zgody   na   nabycie   w   drodze umowy kupna-sprzedaży nieruchomości położonych 

w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo – tutaj 6 radnych głosowało za 

pozytywną opinią, a   2 się wstrzymało od głosu, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody 

na   sprzedaż   w   drodze   przetargu  nieruchomości niezabudowanej położonej przy 

ul. Karłowicza w Działdowie,  

- pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie 

aktualizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Działdowa,  

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie ustanowienia 

służebności przesyłu – ograniczonego prawa rzeczowego,  

- w ostatnim punkcie swoich obrad Komisja wysłuchała informacji z realizacji budżetu 

miasta w zakresie zadań inwestycyjnych za I półrocze 2009 roku.  

 
Pan Mieczysław FAFIŃSKI – Przewodniczący     Komisji   Oświaty,      Kultury,      Sportu 

i Turystyki poinformował, że Komisja odbyła  posiedzenie w dniu  24 września 2009r.,  na 

którym :  

- zapoznała się z wykonaniem budżetu za I półrocze 2009 roku w zakresie działania 

Komisji , 

- przyjęła   informację o przygotowaniu placówek oświatowych w zakresie remontów 

na nowy rok szkolny 2009/2010, 

- przyjęła informację o poziomie nauczania w szkołach miejskich; średnia klas, wyniki 

końcowe testów egzaminacyjnych,  a także wyniki egzaminu maturalnego.  

  
Pani Teresa OLSZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego przekazała, że  na posiedzeniu w dniu 24 września  Komisja:  

- przyjęła informację Komendy Powiatowej Policji w Działdowie dotyczącą porządku 

publicznego i bezpieczeństwa mieszkańców za I półrocze   2009 roku, 
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- przyjęła informację Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Działdowie 

o stanie bezpieczeństwa miasta w zakresie ochrony przeciwpożarowej za I półrocze 

2009 roku, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany Statutu 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie, 

- w sprawach różnych zgłoszono temat, aby w nowobudowanych drogach  asfaltowych  

rozważyć  montowanie progów zwalniających,  żeby  później nie niszczyć zrobionej 

ulicy. Również zgłoszono sprawę zamontowania lustra na skrzyżowaniu ulic 

Bielnikowa- Młyńska  celem poprawienia bezpieczeństwa w ruchu drogowym.  

 
Pan  Marian  ODACHOWSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przekazał, 

że Komisja na posiedzeniu  w dniu 25 września przeprowadziła analizę i przyjęła informację 

z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2009 roku.  A następnie rozpatrzyła projekt 

uchwały Rady Miasta w sprawie   zmian w budżecie na rok 2009 – projekt ten uzyskał 

jednomyślną,  pozytywną opinię członków Komisji. 

 
 

Ad pkt 8 

        Interpelacje radnych i zapytania : 

 
Radny, pan Bogdan KASZUBSKI  : 

Szanowni państwo.   Mam dwie krótkie interpelacje do pana Burmistrza i  tak : 

        Pierwsza interpelacja  jest w sprawie zamku krzyżackiego w Działdowie :   

        „ W związku z przeprowadzoną wyceną zamku w Działdowie i ewentualnym zamiarem 

jego sprzedaży, proszę o informację dotyczącą wykonania przez Burmistrza Działdowa  

uchwały Rady Miasta w Działdowie  w sprawie przekazania na rzecz Działdowskiej Agencji 

Rozwoju S.A.  kwoty  300 000 (trzysta tysięcy)  zł ze środków publicznych budżetu miasta 

dla  celów    przygotowania    projektu  zagospodarowania  zamku.  Proszę  do    odpowiedzi 

o załączenie wszelkich   dokumentów     pisemnych   dotyczących   działań   Burmistrza    

związanych  z  wykonaniem  tej  uchwały.”  

        I  druga -  w   związku   z   dzierżawą  sali   gimnastycznej   przy   ulicy   Skłodowskiej 

w Działdowie :  

        „ W  związku  z  przekazaniem  uchwałą  Rady  Miasta  w  Działdowie  bez przetargu  

na   okres   20 lat   na   rzecz   Działdowskiej   Agencji   Rozwoju   S.A.   obiektu    dawnej 

sali   gimnastycznej      Gimnazjum      imieniem      Władysława      Jagiełły  w    Działdowie,     
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proszę  o  informację  na jakim etapie jest przedstawiany w mediach lokalnych projekt DAR 

w zakresie utworzenia w obiekcie tym kręgielni , czy też projekt ten został odrzucony – jeśli 

tak, to z jakich powodów?  

 
Radna pani Wanda MILEWSKA: 

Pani Przewodnicząca, panie Burmistrzu, Szanowni zgromadzeni. 

W  naszym  mieście  od  dłuższego  czasu  prowadzone są prace inwestycyjne. Prowadzone   

są rzeczywiście w szybkim tempie i mieszkańcy  odbierają to bardzo pozytywnie. Jeżeli 

spojrzymy na większość zrobionych ulic -  są one zrobione  starannie, dokładnie,  również 

oczko   wodne    jest   takim     bardzo  ładnym    elementem,  który  został  wkomponowany     

w to środowisko.   Ale niestety,   zdarzają się też prace, które miasto nie powinno robić w ten 

sposób,  i z których mieszkańcy nie są zadowoleni. I  ja tutaj powracam do ulicy 

Orzeszkowej.   Otóż proszę państwa,  mieszkańcy  ulicy Orzeszkowej kiedy dowiedzieli się, 

że będzie robiona ta ulica byli bardzo zadowoleni. Ale   ich zadowolenie bardzo szybko 

przerodziło się w zdziwienie i nie wiem czy większość z państwa widziała jak to jest zrobione 

– dyskutowaliśmy o tym zresztą na poprzedniej sesji. Otóż  cała powierzchnia drogi jest 

wyłożona kostką, taką dziurawą kostką parkingową. Przy czym, jeżeli przyjrzymy się    

uważnie tej ulicy, to się okazuje, że jest tam dosyć duży spad na przestrzeni kilkudziesięciu 

metrów. I  prawdopodobnie dlatego, aby woda nie uchodziła w kierunku bloków i nie 

zalewała piwnic - nie dano twardego podłoża szczególnie od ulicy Konopnickiej.   

Mieszkańcy obserwowali to bardzo uważnie i zwrócili się z prośbą do mnie – dlaczego 

budowę ulicy Orzeszkowej zaczęto od końca?  Czyli nie zrobiono porządnie, nie zrobiono 

burzówki ,  nie zrobiono chodników, nie zrobiono asfaltu.  Dlaczego innymi ulicami możemy 

się szczycić - jak chociażby ulicą  Zuchową  czy  Polną, które  są  rzeczywiście pięknie  

zrobione   i mieszkańcy mają prawo być z tego zadowoleni. Natomiast  jeżeli chodzi o ulicę 

Orzeszkowej,   no mieszkańcy bloków się  śmieją , że  robi się dla nich parking wzdłuż ulicy 

Orzeszkowej. Powiedziałam,   że   mieszkańcy   są  zadowoleni z ulicy Zuchowej , natomiast 

z ulicy Orzeszkowej proszę państwa,  nie są zadowoleni – dlatego, że mieszka tam kilka 

rodzin, znajduje się tam również zakład pracy, mianowicie Spółdzielnia Niepełnosprawnych 

Zorza i w związku z tym komunikacja po tej ulicy,  transport jest taki dosyć duży.   Mówiono, 

że dosyć nikły  - nieprawda,  tam przemieszczanie się samochodów jest dosyć spore i okazuje 

się,  że  jeżeli nie dano twardego podłoża to po prostu ta kostka zacznie się zapadać. A   nie 

dano ze względu na to, żeby  woda miała ujście w głąb.  Mieszkańcy ulicy Orzeszkowej 

prosili mnie o przekazanie swoich uwag – nie są zadowoleni ze zrobienia tej ulicy.  Myśleli, 

że  tak jak   inne  ulice zostały  zrobione  bardzo starannie - na co trzeba zwrócić uwagę –  tak  
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będzie i tu. A ta   ulica jest zrobiona byle jak, i po prostu w najbliższym czasie zapewne 

będzie wymagała poprawy, albo powtórnego zrobienia. 

        Druga   sprawa   proszę państwa, to jest sprawa parkometrów i strefy płatnego 

parkowania.  W czerwcu  i w sierpniu  toczyła się  na Radzie burzliwa dyskusja – obiecaliśmy 

sobie jeszcze do tego wrócić i dlatego zanim  wrócimy  do  dyskusji  na  temat    strefy  

płatnego parkowania, na temat uwag i wniosków, które zgłosiłam na  poprzedniej sesji  – 

teraz   chciałabym  zadać    pytanie – jakie dochody, czyli jakie przychody i    koszty uzyskuje 

DAR z racji obsługi  strefy płatnego parkowania,  i dlatego  bardzo  proszę,  żeby  taką 

odpowiedź dano nam na piśmie na następną Radę.  Dziękuję bardzo. 

 

Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Wiceprzewodnicząca Rady:  

Szanowni państwo. Moje  pytanie jest krótkie – na jakim etapie są rozmowy z dyrekcją PKS 

w sprawie biletów ulgowych,  o których już wspominałam na sesji przedwakacyjnej.  Bilety 

ulgowe mają dotyczyć osób powiedzmy sprawnych inaczej. Panie Burmistrzu, Szanowni 

państwo,   właśnie   te osoby dostarczyły mi nawet bilety z komunikacji miejskiej z Elbląga  

w cenie 1 złotych, z komunikacji miejskiej Olsztyna – 1,20 zł.  I bardzo proszę o ewentualne 

udanie się do dyrekcji w sprawie obniżenia opłat za przejazdy po Działdowie dla tych osób. 

Dziękuję. 

 

Pan Marek DWÓRZNIK – Wiceprzewodniczący Rady: 

Panie Burmistrzu,    ja   zgłaszam  prośbę o  zabezpieczenie jednego miejsca parkingowego 

dla   niepełnosprawnych na parkingu przy przychodni  lekarskiej na ulicy  Norwida.  Myślę, 

że przy takim punkcie jak przychodnia powinno być takie miejsce.  

 

Pani Aleksandra KORZENIEWSKA – Przewodnicząca Zarządu Osiedla nr 12:  

Ja      chciałam     serdecznie   podziękować       panu           Burmistrzowi,     panu     zastępcy 

i  oczywiście wszystkim państwu radnym za to, że podjęliście taką inicjatywę, taką uchwałę,  

która doprowadziła do tego,  że mamy w tej chwili już zagospodarowane nasze oczko wodne,  

o które walczyliśmy właściwie 25 lat . Część z państwa radnych była na jego otwarciu, więc 

wie jak to w tej chwili wygląda. Wiem, bo to już w tej chwili widać, że była to inicjatywa  

bardzo trafna. Bardzo dużo ludzi odwiedza to miejsce, bardzo dużo dzieci – nie tylko z terenu 

mojego osiedla, ale także z osiedli sąsiednich jak i z samego centrum miasta. Także 

serdecznie  państwu  dziękuję   i   możecie być pewni, że te pieniądze nie zostały wyrzucone 

w błoto, tylko są naprawdę  korzystnie zagospodarowane.  
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Pan Włodzimierz PRZYBYŁKA  - Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 :  

Zawsze zdarzało mi się, że krytykowałem,  ale dzisiaj chciałem  pochwalić. Otóż  mieszkańcy 

ulic ; Polnej, Chabrowej i Pszenicznej są zadowoleni z wykonania tak wielkiego 

przedsięwzięcia jak budowa ulicy  z kompleksowym wyposażeniem,   czyli chodników, 

wjazdów  –  jest to naprawdę porządnie zrobione.  Także proponowałbym na przyszłość, żeby 

brać firmy sprawdzone - jak tu już pani Olszewska przedstawiła, że niestety firmy 

niesprawdzone   nie   zdają egzaminu.  Jednak firmom,   które   budowały te ulice należy  się 

pochwała.  Jest to solidnie zrobione i naprawdę będzie służyć dość długo, tj.  dopóki 

mieszkańcy też będą dbać o to. Bo  też trzeba przyznać, że wszystko zależy od użytkowników 

i mieszkańców, którzy będą dbać – a jak na razie,  to wszyscy są zainteresowani, żeby te ulice 

były utrzymane w jak najlepszym porządku. 

Druga sprawa - również chciałem tu podziękować za wsparcie panu burmistrzowi  Duchnie. 

Trzy   lata walczyłem o chodnik i jednak przedłużenie tego chodnika nastąpiło. Jestem mu 

naprawdę    wdzięczny   i   z    tego   miejsca   chciałbym podziękować,  że jednak da się coś 

w Urzędzie Miejskim załatwić. Dziękuję bardzo.  

 
 
Radny pan Zenon WOJNAROWSKI  : 

Szanowna pani Przewodnicząca, Szanowna Rado, Szanowny panie Burmistrzu.   Mam  trzy 

pytania.  Po pierwsze - na Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego omawialiśmy 

wiele spraw z panem komendantem Jasionowskim. Pan   komendant bardzo obrazowo 

wytłumaczył  działanie policji na terenie naszego miasta;  rozmawialiśmy o  wysypanych 

kontenerach na ulicy Leśnej, o powrotach z Domino  i wielu innych sprawach.   Ale do pana 

komendanta mam takie pytanie – czy w godzinach miedzy załóżmy piętnastą i szesnastą- 

kiedy jest najwyższe natężenie ruchu - można by było ustawić policjanta, może jeszcze lepiej 

policjantkę, na skrzyżowaniu ulicy Olsztyńskiej-Męczenników –Małłka ? 

        Pana Burmistrza  chciałem spytać  - co z radarem?   

       Pytanie trzecie – ja zgłaszałem kiedyś, żeby zastanowić się nad możliwością zrobienia 

świateł na ulicy Wolności-Męczenników przy wjeździe do Działdowa, żeby wyhamować 

samochody  ciężarowe – czy zostały w tym kierunku poczynione jakieś ruchy ?   

        I jeszcze też się odniosę do oczka. Byłem  na  jego  otwarciu.  Oczko jest przepiękne, 

przepiękny   teren –   ja  to  pamiętam  jeszcze  jak żeśmy tam biegali , gdy były zarośla ,  no 

naprawdę,   naprawdę ładna rzecz. Ale  prosiłbym jeszcze o zrobienie  porządku z fontanną, 

na naszym rynku , bo ciągle jest zanieczyszczona. Dziękuję bardzo.   
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Pan Bogdan ULATOWSKI : 

Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. W  imieniu PCK złożyłem na ręce pani 

Przewodniczącej pismo, które zostało przedstawione.   Troszeczkę inaczej miało to wyglądać, 

jak wygląda w chwili obecnej. Chodzi  o to,  żebyście państwo jako przedstawiciele naszego 

miasta,  osoby cieszące się największym autorytetem, pomogli w  sposób bezpośredni zbierać     

fundusze   na   dofinansowanie   wyposażenia   szkolnych   wyprawek   dla   dzieci 

najuboższych.   Pani   Przewodnicząca   stwierdziła,  że  w   trakcie   konsultacji  z     częścią 

z państwa,  powiedzieliście państwo, że na ulice nie wyjdziecie,  zbierać nie będziecie, 

możecie ewentualnie wspomóc w sposób indywidualny tę akcję.  Przykro, ponieważ kilka lat 

temu taka akcja odbyła się w sąsiednim miasteczku, w Lidzbarku, gdzie poszedł właśnie pan 

Burmistrz i wszyscy inni radni i proszę państwa, akcja tamta przyniosła tak olbrzymie 

dochody,  że w Gminie Lidzbark w tamtym roku nie było ani jednego dziecka, któremu 

byśmy  nie dali  pełnego  wyposażenia  w  artykuły  szkolne.   No cóż,  stało  się, jak się stało 

-  w związku z tym mam nadzieję,  że w roku przyszłym, przed wyborami, gremialnie 

państwo ruszycie na ulice, aby  się  skontaktować zarówno z wyborcami, jak i chyba przede 

wszystkim  pomóc dzieciarni.  I aby chociaż częściowo moja prośba została spełniona, mam  

teraz   prośbę  do  państwa  wiceprzewodniczących,  aby  co prawda nie na ulicy,  ale  w   tym 

pomieszczeniu   - przeszli   z   puszkami   Polskiego   Czerwonego   Krzyża,  a gwarantuję,  

że  pieniążki w ten  sposób  zebrane, zostaną efektywnie wykorzystane i dzieci z nich 

skorzystają.  Dziękuję bardzo. 

 

Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady:  

Szanowni   państwo.  Może   to  aż   tak   nie było  do końca,   jak przedstawił to pan prezes.  

W czasie wakacji trudno jest zebrać przedstawicieli chociażby i  naszej Rady, i zająć się taką 

akcją,  gdyż tych różnych  akcji jest dużo.  Dzisiaj już państwo o tym wiecie i nic nie stoi na 

przeszkodzie, by zgłaszać własną  inicjatywę do pana prezesa,  gdyż ja nie mam takiego 

prawa, aby  narzucać państwu  występowanie w tych akcjach. Natomiast,  jeżeli będziecie 

państwo chętni, to pan prezes każdą inicjatywę naszą przyjmie z zadowoleniem. 

 

       Po czym nastąpiła przerwa w obradach, w trakcie której wiceprzewodniczący Rady 

zbierali datki do puszek PCK na „Wyprawkę  dla żaka”.  
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Ad pkt 9 

 

        Wręczenie  uczniom  szkół  prowadzonych  przez Gminę-Miasto Działdowo stypendiów 

za wybitne osiągnięcia w roku szkolnym 2008/2009 : 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady: 

Z ogromną satysfakcją i dumą witam na dzisiejszej sesji uczniów szkół prowadzonych przez 

Gminę-Miasto Działdowo, ich rodziców, wychowawców, dyrektorów szkó ł, których 

uczniowie swoją postawą, swoją nauką, swoim zaangażowaniem zasłużyli na stypendium 

Burmistrza Miasta    Działdowa. Ich nauka, ich wyniki są ponadprzeciętne – dlatego pan 

Burmistrz uznał, że właśnie   ci uczniowie zasługują na wyróżnienie. Ja   serdecznie gratuluje 

rodzicom,  którzy potrafią w swoich dzieciach wzbudzić to zainteresowanie.  Gratuluję 

wychowawcom tych uczniów, którzy potrafili w ich to zainteresowanie utrzymać i rozwijać.  

Gratuluję dyrektorom,  którzy mają to szczęście,  że to właśnie w ich szkołach tacy uczniowie 

się znajdują.  A są to :  Artur Dyrwal – uczeń Gimnazjum nr 1, Damian Szramka  -   uczeń 

LO przy ZSz nr 2 , Weronika Augustynowicz – uczennica Gimnazjum nr 2 , Sara Drzymalska 

-  uczennica Gimnazjum nr 2 , Paulina Krogulska – uczennica Gimnazjum nr 2 , Daria 

Góralska – uczennica Gimnazjum nr 2,  Katarzyna Donaj – uczennica Gimnazjum nr 2, 

Dawid Rogoziński – uczeń Gimnazjum nr 2 i Kamil Ziółkowski – uczeń Gimnazjum nr 2. 

Zapraszam wyczytanych uczniów na środek, a pana  Burmistrza  proszę o wręczenie  

przyznanych  stypendiów.   

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta:  

Pani Przewodnicząca. Zanim  spełnię pani prośbę i wręczę stypendia dla wyczytanych 

uczniów pozwolicie, że w kilku słowach odniosę się do waszych sukcesów,  bo to 

niewątpliwy sukces jest, że w takim dniu,  w dniu uroczystym, w dniu sesji Rady Miasta 

Działdowa stoicie przed cała Radą. Możecie  być z tego naprawdę bardzo, bardzo  dumni.  

Głowy do góry! Burmistrz tego miasta i całe miasto jest z was dumne!  Dumny jestem 

również i bardzo serdecznie gratuluję rodzicom wszystkich dzieci.  Gratuluję wszystkim 

nauczycielom, którzy przyczynili się do osiągniętego przez was sukcesu. Gratuluję 

dyrektorom szkól, a szczególnie pani dyrektor Gimnazjum nr 2 w Działdowie, bo Gimnazjum 

nr 2 dominuje tutaj i to wyraźnie.  

        Ale zaczniemy od ucznia  Gimnazjum nr 1 w Działdowie, który jest  super  primus inter 

pares.  Rzeczywiście,  dawno  Działdowo  takiego wybitnego ucznia nie miało.  Proszę 

państwa,   Artur DYRWAL,  bo    o  nim  mowa, uzyskał   średnią   ocen 6,0.   Ponadto   jest  
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laureatem  trzech  olimpiad ;  olimpiady  z  języka   polskiego,   z   języka      angielskiego 

oraz laureatem w wojewódzkim konkursie chemicznym.  W zastępstwie Artura w sesji 

uczestniczyła  jego  mama,  której  Burmistrz  szczególnie serdecznie pogratulował dodając, 

że   wierzy głęboko   w     to,   że   Artur   o  ile  nie powróci do Działdowa, to będzie zawsze 

o Działdowie pamiętał i jak tylko będzie mógł  - to Działdowo będzie wspierał.   

Pani DYRWAL - na pewno.  (oklaski)  

 
        Drugą laureatką jest – uczennica Gimnazjum nr 2,  Katarzyna DONAJ.  Kasiu, również 

uzyskałaś bardzo wysoka średnią - 5,65.  Jesteś laureatką wojewódzkiego konkursu 

chemicznego. Gratuluję, życzę dalszych sukcesów w nauce , dostania się do wymarzonego 

liceum. Też pamiętaj o Działdowie.  (oklaski). 

             
        Kolejnym  laureatem   stypendium   jest Kamil ZIÓŁKOWSKI,   uczeń   Gimnazjum 

nr 2 . Uzyskał też bardzo dobrą średnią, gdzie bardzo dobrą – super   dobrą ; 5,96 oraz zdobył 

mandat poselski na XV sesję Sejmu Dzieci i Młodzieży  - gratuluję  (oklaski). 

 
         Sara DRZYMALSKA -  uczennica Gimnazjum nr 2, średnia ocen 5,9 – też wspaniała 

średnia,  laureatka wojewódzkiego konkursu biologicznego,  laureatka wojewódzkiego 

konkursu języka polskiego – serdecznie  gratuluję  ( oklaski). 

 
        Paulina  KROGULSKA – uczennica Gimnazjum nr 2, średnia ocen 5,9 , laureatka 

wojewódzkiego konkursu biologicznego i zdobyła mandat  poselski na XV sesję Sejmu 

Dzieci  i  Młodzieży.  Gratulacje Burmistrz  przekazał uczestniczącej w sesji mamie Pauliny.  

( oklaski). 

 
        Daria GÓRALSKA    – uczennica Gimnazjum nr 2, która oprócz wspaniałej średniej 

zdobyła mandat poselski     na XV sesję Sejmu       Dzieci i Młodzieży. Ja   myślę proszę 

państwa- powiedział Burmistrz -  że w historii Działdowa jeszcze tak nie było, żebyśmy mieli 

tyle posłów – serdecznie gratuluję. (oklaski).    

 
        Dawid ROGOZIŃSKI   jest po raz wtóry laureatem stypendium Burmistrza Miasta 

Działdowa. Przypomnę państwu, że to stypendium jest  od lat trzech przyznawane, to jest 

trzecia edycja  i   myślę, że ona będzie cały czas kontynuowana bez względu na skład 

osobowy Rady czy   też skromnej osoby Burmistrza.  Dawid Rogoziński,      uczeń 

Gimnazjum nr 2 uzyskał średnią ocen 5,9.  Jest laureatem wojewódzkiego konkursu 

biologicznego,  finalistą wojewódzkiego konkursu języka polskiego i również   zdobył 

mandat  poselski   na  XV  sesję Sejmu    Dzieci  i  Młodzieży. Serdeczne gratulacje 

(oklaski).  
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        I teraz mamy 2 wspaniałych sportowców – zaczniemy od Weroniki 

AUGUSTYNOWICZ, uczennicy Gimnazjum nr 2.  Weronisia już   w   Szkole Podstawowej  

nr 3   uzyskiwała      w koszykówce wspaniałe wyniki. Jest   kapitanem reprezentacji szkoły. 

Miałem przyjemność   oglądania jej w akcji i  rzeczywiście ma talent,  i uzyskuje stypendium 

za wybitne osiągnięcia w sporcie . Weronika została powołana do kadry wojewódzkiej 

kadetek.   Reprezentowała   województwo   warmińsko-mazurskie na olimpiadzie młodzieży 

w 2009 roku w Płocku. Serdecznie gratuluję (oklaski). 

 
        I nasz wspaniały następca Szurkowskiego , Langa, Szozdy – Damian SZRAMKA,  

uczeń Liceum w ZSz nr 2 w Działdowie, stypendium uzyskuje za wybitne osiągnięcia 

sportowe. Rzeczywiście   tych sukcesów sportowych na swoim koncie Damian ma wiele. 

Pozwolicie  państwo,  że odczytam ,  bo   rzadko się  zdarza,  żeby  w  tak  młodym  wieku 

już tyle tytułów, osiągnięć zdobyć. Otóż  I miejsce w wyścigu o memoriał Bogusława 

Skoczenia, Wysokie Mazowieckie – kwiecień 2009;  III miejsce w XXI międzynarodowym 

wyścigu  juniorów  o  puchar Grudziądza; został powołany do kadry narodowej – maj 2009;  

II miejsce w  V  ogólnopolskim  kryterium  ulicznym o puchar Burmistrza  Giżycka – 

czerwiec 2009;  III miejsce w ogólnopolskim wyścigu w Kozłowie – maj 2009 oraz I miejsce 

w XIII kryterium ulicznym o memoriał Janusza Hinca  w Bydgoszczy – lipiec 2009. A   więc 

to są tylko sukcesy z tego roku. Ale w ubiegłym roku, jak sobie dobrze przypominam, 

Damian też był laureatem stypendium sportowego i myślę, że te twoje sukcesy będą 

powtarzane,   będziesz nadal godnie reprezentował nasze miasto i swoją szkołę na zewnątrz 

(oklaski).  

 
a 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady dodała, że   jest jeszcze 

nowy sukces, który Damian uzyskał w wyścigu  zagranicą, a mianowicie -  zdobył, jako 

reprezentant, Polski 2 miejsce w wyścigu na Litwie. Jesteśmy  z ciebie dumni i gratulujemy – 

powiedziała Przewodnicząca (oklaski). 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz : 

I jeszcze drobna uwaga organizacyjna. Otóż – te dyplomy upoważniają was do tego, żebyście 

się udali piętro wyżej, do kasy i zainkasowali to, co wam się słusznie należy – wszystkiego 

dobrego (oklaski) .  
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Ad pkt 10 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Działdowo : 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady:  

Pan   dr    Hoffmann   przygotował    mapy,    przedstawi   nam   zmiany, a później będą 

pytania i głosowania.   

 
Pan dr Mieczysław HOFFMANN  : 

Miło mi,   że   mogę   państwu   przedstawić   kolejne  opracowanie  dla miasta Działdowa. 

To, co    dzisiaj   prezentujemy,   jest   skutkiem   podjętej   ponad  roku  temu  przez państwa  

uchwały o przystąpieniu do zmian obowiązującego od 2002 roku miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. Zjawisko dokonywania zmian jest zjawiskiem naturalnym, 

powszechnym,   związanym  z tym,  że   życie   nie   zatrzymuje   się w miejscu i to, co nam 

się wydawało  słuszne 7,8 lat temu -  w tej chwili wymaga albo udoskonalenia, albo zmian. 

Te zmiany życie zawsze niesie  i jest to naturalne. Zanim nastąpiło opracowanie zmian, które 

będziemy za chwilę państwu prezentowali – w 2007 roku , czyli dwa lata temu, zostało 

opracowane nowe studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

miasta – to jest ta plansza po lewej stronie ( pokazał). Obowiązuje ono    jako element 

polityki przestrzennej gminy. Studium   tworzy politykę przestrzenną gminy, ale nie jest 

elementem prawa miejscowego.   Prawo miejscowe ustanawia się w wyniku szczegółowych 

opracowań w odpowiednich skalach.  Plany, które w tej chwili opracowuje się jako akty 

prawa   miejscowego,   wykonuje  się  w   skali 1 do 2 000 ,  1 do 1 000 , a w drodze wyjątku 

1 do 500.  Działdowo ma   plany   w   skali 1 do 2000  i jest to jeden z nielicznych wyjątków 

w całym województwie warmińsko-mazurskim kiedy miasto ma plan miejscowy dla całego 

swojego obszaru.   I  teraz przyszła  pora  na   jego    doskonalenie.  W    wyniku   podjętej    

przez    państwa    uchwały o    przystąpieniu    do    dokonania   zmian,   wszczęto    

procedury      wynikające     z    ustawy  o    planowaniu        przestrzennym     z   2003  roku    

i    w       związku  z   tym,    Burmistrz     ogłosił   w      prasie,    i    zawiadomił   określone  

w   ustawie   instytucje   o   przystąpieniu   do tych zmian, i o możliwości składania 

wniosków.  Ta  procedura odbyła się w zeszłym roku.  Następnie zostały opracowane 

koncepcje planu, które były dyskutowane w gremiach Urzędu.  Po tych  konsultacjach 

wewnętrznych, opracowano projekty zmiany planu,  które weszły w procedurę opiniowania.  

W ramach opiniowania, najpierw była opinia miejskiej komisji urbanistyczno-

architektonicznej.  Następnie, zgodnie z ustaleniami ustawy, Burmistrz wystąpił do dziesięciu  
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instytucji o uzgodnienie lub zaopiniowanie  tych wszystkich zmian.  Procedura ta została 

zakończona   albo    pozytywną   opinią   czy   uzgodnieniem,   albo     brakiem    odpowiedzi 

w urzędowym, wyznaczonym ustawowo czasie. Po tym okresie opiniowania i uzgadniania 

projektu   zmian,   nastąpiło wyłożenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

do   publicznego wglądu. W    okresie  wyłożenia  był wyznaczony termin na publiczną 

dyskusję.  Na nadmiar frekwencji w czasie   tej  publicznej   dyskusji   nie   można   narzekać 

i szkoda. I  teraz, z punktu widzenia formalnego - plan jest przygotowany do procedury 

uchwalenia. Po  wyłożeniu, w ciągu 14 dni istniało prawo zgłaszania uwag i jeden z obywateli 

zgłosił dwie uwagi, które będą przedmiotem państwa odniesienia się przed uchwaleniem tych 

zmian. 

        Jak już mówiłem, dwa lata temu uchwalono studium i miedzy innymi na początku treści 

uchwały    o   przyjęciu tego planu państwo   mają zapis potwierdzenia zgodności  tych zmian 

z obowiązującym studium. Burmistrz, przedkładając   państwu   te    zmiany  do uchwalenia 

w formie uchwały, także musiał dokonać analizy zgodności z obowiązującym studium.  Przy 

każdym rysunku  tych zmian jest wycinek ze studium, pokazujący jakiego fragmentu studium 

te opracowanie  szczegółowe  dotyczy,   po  to,  żeby   można  było tę   zgodność   

potwierdzić. W przypadku uchwalenia przez państwa tego planu, służby wojewody  oceniając 

zgodność   uchwały z   obowiązującym prawem, miedzy innymi będą jeszcze kontrolowały 

czy opracowane zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego są ze studium 

zgodne  - niezależnie od zgodności ze wszystkimi innymi aktami prawnymi,  które w zakresie 

planowania przestrzennego obowiązują . 

 
        Dalej dr Hoffmann omawiał przy mapach proponowane zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania   przestrzennego   miasta   Działdowa.  W   trakcie zapoznawania radnych 

z rozwiązaniami dla poszczególnych terenów, przy  zmianie związanej z realizacją połączenia 

ulicy   Mławskiej   z   ulicą    Okólną   dr   Hoffmann przekazał, że  na  Komisji  Gospodarki  

i  Ochrony   Środowiska  zgłoszono  propozycję - czy nie byłoby lepiej, żeby ten układ był 

połączony     z    ulicą   ZMS,   czyli    następną     ulicą -    równoległą.     Mieliśmy    okazję 

z  Burmistrzami  chwilę  to  przedyskutować  i sytuacja oraz wyjaśnienia na dzisiaj są takie, 

że  plan  musi być zrealizowany zgodnie ze studium. Natomiast   nie ma żadnych przeszkód,  

żeby  realizując  to,      jednocześnie   otworzyć możliwość połączenia dodatkowo ulicy ZMS  

z tym układem,  wzdłuż kanału. I nie tak,    jak na  Komisji myśleliśmy, że musimy jeszcze 

gminę prosić - tylko po prostu, po naszym terenie – tu wzdłuż kanału po tej stronie (pokazał 

na mapie).  I taką propozycję przedstawiłem   panu   Burmistrzowi i  ta   propozycja   może 

być uwzględniona w momencie projektowania tego układu, a po uwzględnieniu niezbędnych  
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spraw formalnych może być w przyszłości zrealizowana – taka jest aktualnie propozycja 

rozwiązania tego problemu . 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady podziękowała panu  

Hoffmannowi za omówienie proponowanych zmian, po czym otworzyła dyskusję.   

 
Radny pan Michał STRUZIK  : 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Po  ożywionej dyskusji na Komisji Gospodarki wypada 

mi powiedzieć, że jestem usatysfakcjonowany tą propozycją.   Miejmy tylko nadzieję, że ona 

będzie wykonalna, bo to rozwiązanie, które do tej pory było, przy dużym natężeniu ruchu,  

jeżeli   chodzi   o ulicę   Okólną   - to rzeczywiście by było bardzo niebezpieczne.  Jakie   

będą   koszty     obwodnicy     od   ulicy     Młyńskiej    w    kierunku       osiedla    ogródków -  

to zobaczymy.  Natomiast   niewątpliwie też jest właściwy kierunek przebudowy ulicy 

Hallera,  bo tam za chwilę może być bardzo niebezpiecznie. Mieszkańcy osiedli powiedzmy 

Leśna IV, Leśna III,  Leśna  II raczej  nie  korzystają  z obwodnicy idącej w kierunku  ulicy 

Północnej , a  najczęściej  trafiają   tutaj,    skrótem   przy   kościele  św.   Wojciecha   ulicą 

Konopnickiej   i     Hallera.     Zw łaszcza    to   widać   w     godzinach    szczytu    porannego 

i    popołudniowego,    a   już   nie   daj   Panie   Boże   jak   mamy korki związane chociażby 

z handlem w okresie  Święta Zmarłych.   Wtedy   tam   jest   tragedia totalna , bo i handlowcy 

i  nie  handlowcy,  i  żeby się stamtąd wyplątać, to jest rzeczywiście bardzo duża trudność.  

Mi się wydaje, że realizacja przebudowy  ulicy  Hallera  powinna nastąpić jak najszybciej.  

To usprawni ruch  w kierunku starego miasta.  Podobnie  zresztą   jak  również  jeżeli chodzi 

o  kwestię rozwiązania ruchu tutaj w okolicy ulicy Wolności , no ale to już jest kwestia drogi 

wojewódzkiej i ewentualnych wniosków z naszej strony do zarządu województwa . Miejmy 

nadzieję, że zostanie to zrealizowane. Dziękuję bardzo.  

 
Radny pan Zenon WOJNAROWSKI : 

Mi  chodzi o  ten  teren  przy  stacji  uzdatniania   wody    ( pokazał na mapie) . Byłem  tam 

z kolegą, oglądaliśmy to i chodzi o to panie doktorze,  że tu jest tak jakby wycięta stacja 

pomp i teren SUW-u będzie tak jakby oddzielony bazarem. Czy    nie można by tego bazaru – 

to  jest   tylko   takie   pytanie – czy nie można bazaru wysunąć drogą dojazdową bardziej na 

te tereny (pokazał na mapie), gdzie w tej chwili jest gruz wysypany, bardzo mocno to jest 

zaniedbane. 

 
Pan Włodzimierz PRZYBYŁKA – Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1:  

Mam pytanie odnośnie ulicy Lidzbarskiej, otóż mieszkańcy obawiają się, że  po 

wybudowaniu wiaduktu  nastąpi  nadmierne  zagłuszanie spokoju mieszkańców przez  ciężkie  
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samochody?  Czy   jest  więc możliwość w przyszłości zrobienia czegoś takiego,  żeby odciąć  

ulicę   Lidzbarską   od tych ciężkich samochodów,  i czy   jest możliwość, żeby ten ruch 

został  skierowany  w stronę Rudolfowa. Bo  uważam, że naprawdę będzie problem,  kiedy 

zostanie  wybudowany   wiadukt ,  bo  tir-y niestety   rano    ruszające nie   jeżdżą  tak   cicho 

i    ci     mieszkańcy    naprawdę     będą   mieli    problem. Uważam,  że   przyszłościowo  

należałoby pomyśleć  o odciążeniu tego ruchu przez miasto, bo to jest naprawdę zbędne 

puszczanie tych samochodów przez miasto.   Jeszcze  samochody osobowe to się przełknie 

mówiąc potocznie,  ale te ciężkie samochody, kiedy będzie wybudowany wiadukt,  będą 

dawały jak to mówią teraz modnie – czadu  i  tego  czadu   będzie  coraz  więcej, i uważam, 

że warto by było się nad  tą sprawą zastanowić. 

 
Pan Marek DWÓRZNIK – Wiceprzewodniczący Rady : 

Panie doktorze, te rozwiązania akurat usatysfakcjonowały mnie możliwością włączenia ulicy 

ZMS , trzeci pas na Hallera,  ale  miałbym pytanie – tutaj, gdzie będzie tworzony parking 

przy bazarze – jest tam ujęcie wody  i czy jest zachowana strefa ochronna, to raz. A dwa  - 

czy faktycznie te drzewa muszą być wycięte, bo  ewentualnie z tego parkingu można zrobić 

przejścia i nie wycinać tych drzew, zrobić przejścia z parkingu na teren bazarowy. Dziękuję. 

 
dr HOFFMANN  : 

Co do strefy stacja uzdatniania wody i bazaru  -  to   propozycja,  żeby  ciągnąć  długi    

dojazd z ulicy   Hallera na   tereny położone tutaj  (pokazał na mapie),   które  w    studium 

są  przeznaczone   na  staw   i  na  to,  żeby   ten ciąg zieleni  ( pokazał na mapie) połączył 

się z rejonem tego osiedla (pokazał na mapie),  żeby to osiedle miało takie właśnie obejście-  

to  byłoby  niekorzystne.  Natomiast jest tak, że drzew,  które  są  w   tym    rejonie  należy  

nie ruszać. Nie ma takiej potrzeby, żeby w ramach organizacji jakiegokolwiek parkingu 

trzeba było wycinać   drzewa.   Państwo   mają   w   tekście  zapisane, że  zobowiązuje  się   

burmistrza do opracowania koncepcji wkomponowania tego zespołu    w krajobraz, czyli 

istniejące drzewa są elementem tego krajobrazu, i trzeba ustalić w jaki sposób można tam 

wkomponować między innymi miejsca postojowe. Oddzielną sprawą jest,  że mamy tutaj 

ujęcie,  studnię – to jest studnia głębinowa. Ta  studnia ma dziesięciometrową strefę 

bezpośrednią.  Nie ma strefy  wynikającej  z faktu, że jest płytka studnia i w związku z tym 

tworzy się jakiekolwiek zagrożenie.  Natomiast  po  zbadaniu  gruntu, trzeba będzie ustalić 

czy  tu    będzie  mógł   być   parking    zielony,   czy  musimy  wszystkie    wody     zebrać.  

Ja wspominałem  o  tym  parkingu  zielonym  tutaj (pokazał na mapie) w ramach  ciągu 

wzdłuż   ulicy   Męczenników.    Na    tym    parkingu    (pokazał na mapie),  ze   względu  

na sąsiedztwo studni ,  należałoby   zrobić   nawierzchnię  utwardzoną i odprowadzać z niego  
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wody poprzez separatory do tego rowu melioracyjnego, i to byłoby prawidłowo.  Wydaje mi 

się,  że   to taki powinien być   kierunek. Ten fragment,  gdzie   jest   studnia   był wyłączony 

z państwa uchwały,  ale to wcale nie oznacza, że nie można  korygować w ramach jakichś 

postępowań  realizacyjnych,   bo ta strefa   dziesięciometrowa  nie zajmuje całego tego terenu 

i trzeba  rozważyć ile   czego   tu potrzeba.    To   w końcu są   elementy gospodarki miejskiej 

i trzeba się temu dobrze przyjrzeć – jak to powinno być. 

Natomiast sprawa ulicy Lidzbarskiej nie jest akurat  tematem dzisiejszego spotkania , bo my 

jej nie projektujemy, ale już odpowiadam, bo to pytanie padło   również na Komisji – a co 

dalej?  A co dalej - to jest zaznaczone obejście. Ponieważ jest to najbardziej ruchliwa droga 

wojewódzka w województwie warmińsko-mazurskim,  niewątpliwie prędzej czy później musi  

powstać   obejście    północno-zachodnie    miasta.   I   zarówno   w     naszym  studium,   jak 

i  w studium gminy   to  obejście   jest   zaznaczone,   czyli  i  gospodarka   przestrzenna 

gminy,  i  gospodarka miasta z tą sytuacją się liczy.  Natomiast  oddzielną sprawą  jest  kiedy 

to się uda zrobić.  Niektóre   miasta,   nie   czekając  na  inicjatywy   dróg    wojewódzkich 

czy krajowych, próbują odcinkami takie obwodnice  robić własnym sumptem,  ale są to 

strasznie kosztowne  inwestycje.  Jeżeli się nie ma szczęścia załapania na jakieś szczególne 

fundusze, to jest to nie do przełknięcia.   Natomiast jeżeli w ramach porządkowania struktury 

układu dróg wojewódzkich - Urząd Marszałkowski podejmie taką uchwałę, a  kiedyś  musi, 

bo nie ma innego wyjścia jak wykonanie wiaduktu w osi ulicy Lidzbarskiej dla potrzeb 

funkcjonowania miasta.  Nie  może być tak, że kiedy tu będą latały ekspresy, to co chwilę 

będziemy mieli zamknięty przejazd i będzie się po prostu miasto korkowało – to niestety 

będzie musiało być,  ale w momencie kiedy obwodnica byłaby zrobiona zejdą stąd TIR-y . 

Nie wiem, nie znam projektu budowlanego tego wiaduktu, ale myślę, że on powinien mieć 

ekrany akustyczne ze względu na bardzo bliskie sąsiedztwo zabudowy mieszkaniowej.  Jeżeli 

tego nie ma,  to na   pewno   prędzej   czy   później te ekrany będą musiały się tam pojawić. 

Na   trasie  Gdańsk-Warszawa  takich sytuacji  jak tu, w Działdowie jest  bardzo dużo i kolej, 

i drogowcy muszą sobie z tym poradzić.  

To były dwie takie zasadnicze sprawy. Ja   się bardzo cieszę,  że   dyskusja na Komisji dała 

nam  wspólnie dużo do przemyśleń i  myślę że kontynuowanie tej idei , która się zrodziła na 

posiedzeniu Komisji będzie z korzyścią i dla funkcjonowania tego bazaru, i  dla etapowego 

rozwoju tego układu dróg miejskich w kierunku właśnie tych osiedli położonych po stronie 

wschodniej. 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta:  

Oprócz oczywiście podziękowań dla pana dr Hoffmanna za opracowanie tych zmian w planie  
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zagospodarowania   przestrzennego   miasta,   chciałbym  szczególne podziękowania złożyć 

na ręce pana Michała Struzika, za   bardzo   rzeczową   dyskusję   na   Komisji Gospodarki.   

Rozwiązania, które pan proponuje  z  ulicą ZMS-u mi się podobają i  w przyszłości na pewno 

będą uwzględnione.  Natomiast jeżeli chodzi o przebudowę ulicy Hallera to mogę pana 

zapewnić,  że nie później jak jutro,  góra pojutrze, wieziemy  do wojewody projekt 

przebudowy ulicy  Hallera  łącznie z Konopnickiej, Nidzicką, z  budową  dwóch  rond. Jest to 

inwestycja rzędu ponad 5 milionów 600 tysięcy złotych.  Spodziewamy się dofinansowania  

w  połowie   wysokości,  daj  Boże tylko, żeby   to  zostało  zaakceptowane   i w następnym 

roku będziemy mieli realizację tej inwestycji. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady:  

W   związku z   zakończeniem   dyskusji   pragnę   również   podziękować   panu doktorowi 

za przybycie i za bardzo rzeczowe przedstawienie tematu.  

        A   teraz   proszę   państwa,    zgodnie   z    artyku łem  20  ust. 1  ustawy  o   planowaniu 

i zagospodarowania przestrzennym  mamy przed sobą kilka głosowań.   

        Pierwsze głosowanie dotyczy stwierdzenia zgodności projektu planu z ustaleniami 

gminnego studium. Tak, jak  tu nam przedstawił pan doktor – zmiany, które  chcemy nanieść 

do planu są zgodne ze studium.  

        Rada 18 głosami „za”, tj. jednomyślnie  stwierdziła zgodność projektu planu ze studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta  Działdowa.   

        I drugie głosowanie – to rozstrzygniecie o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu 

zmiany   miejscowego  planu zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo. Uwagi   

są przedstawione w załączniku nr 2.  Obie złożył pan Wojciech Wółkowski, i obie nie zostały 

uwzględnione. Pierwsza – w związku z nieczytelnością wyłożonej wersji zmiany planu 

wnioskuje się o ponowne wyłożenie projektu do publicznego wglądu.   

        Rada 12 głosami „za”, przy 6 głosach „wstrzymujących się” rozstrzygnęła, że sposób 

rozpatrzenia tej uwagi, czyli jej nieuwzględnienie - jest właściwe.   

        Druga uwaga,  którą złożył także  pan  Wojciech Wółkowski  dotyczy przesunięcia 

odcinka projektowanej drogi między ulicą Mławską a kanałem młyńskim w kierunku 

północno-zachodnim, tak aby stanowiła ona kontynuację projektowanej w mpzp drogi 

biegnącej równolegle do ulicy Wolności, po południowo-zachodniej stronie ulicy Mławskiej . 

Rozwiązanie to pozwoli w przyszłości połączyć  obie drogi i stanowić zaczątek południowo-

wschodniej „obwodnicy starego miasta”.   

        Rada  także 12   głosami „za” , przy   6   głosach   „wstrzymujących  się”  rozstrzygnęła, 

że  sposób rozpatrzenia tej uwagi, a więc jej nieuwzględnienie jest właściwe.  
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       W    kolejnym    głosowaniu    Rada    jednomyślnie,     tj. 18 głosami „za” rozstrzygnęła 

o  sposobie realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, należących do zadań 

własnych gminy oraz zasadach ich finansowania, w stosunku do terenów objętych zmianą 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Dzia łdowo. 

 

        Po czym podjętą 18 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXVIII/293/09 

 
Rada uchwaliła  zmiany  miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego miasta  

Działdowo.  

a 

dr HOFFMANN :   

Ponieważ udało się uchwalić -  to chciałbym państwu podziękować raz, że w wyniku 

wszystkich dyskusji, które trwały przez ten rok,  można było wypracować takie zapisy, które  

państwa  satysfakcjonują  i mam nadzieję, że będą one dobrze służyły miastu i dziękuję 

bardzo za   miłą współpracę.  

 

Ad pkt 11 

 
      Rada 16 głosami „za”, tj.  jednomyślnie podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę Nr XXVIII/294/09 

 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej 

przy ul. Ludwika Rydygiera w Działdowie na rzecz dotychczasowego dzierżawcy, tj. pani 

Doroty Joanny Reguły.  

a 

Pani Dorota REGUŁA – podziękowała Radzie za taką decyzję.  

 

 

Ad pkt 12 

 

      Jednomyślnie, tj. 17 głosami „za” Rada podjęła 

                                       U c h w a ł ę Nr XXVIII/295/09 
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w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej 

w Działdowie przy ul. Malewskiej, przeznaczonej na poprawienie warunków 

zagospodarowania   nieruchomości   przyległej   stanowiącej  współwłasność państwa Adama 

i Danuty Ziółkowskich oraz pani Ewy Ziółkowskiej-Jasińskiej.  

 
Ad pkt 13 

 

        Podjętą 18 głosami „za”, tj. jednomyślnie   

 
                                       U c h w a ł ą    Nr XXVIII/296/09  

 
Rada  wyraziła zgodę na przejęcie darowizny przez Gminę – Miasto Działdowo. 

 
Ad pkt 14 

 

Rada jednogłośnie, tj. 18 głosami „za” podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę    Nr XXVIII/297/09 

 
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na własność Gminy - Miasto Działdowo 

do gminnego zasobu nieruchomości, działek będących drogami, stanowiących własność 

Skarbu Państwa. 

 

 
Ad pkt 15 
         

         Podjęcie   2   uchwał    w    sprawie    wyrażenia   zgody   na  nabycie  w   drodze  

umowy kupna-sprzedaży nieruchomości położonych w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto 

Działdowo : 

 

                 Podjętą  jednomyślnie, tj. 18 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą     Nr XXVIII/298/09 

 
Rada   wyraziła   zgodę   na  nabycie  w  drodze  umowy   kupna – sprzedaży  na rzecz  

Gminy – Miasto Działdowo nieruchomości  o obszarze 0,3889 ha położonej przy ul. B. Prusa,  
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stanowiącej własność Parafii Ewangelicko-Augsburskiej, za cenę ustaloną w drodze 

negocjacji, tj. 31 112 zł na realizację sieci  kanalizacji deszczowej.  

 
        W dyskusji nad drugim projektem uchwały :  

 
Pan Marek DWÓRZNIK -  Wiceprzewodniczący Rady:  

Pani Przewodnicząca,   Wysoka Rado.  Chciałbym   zaproponować   zmianę  w uzasadnieniu, 

a mianowicie zapis  - w celu realizacji centrum sportowego rekreacyjnego z basenem 

zamienić na zapis – na cele publiczne, to znaczy, żeby nie oznaczać przeznaczenia tego 

terenu.  Może  tam  będzie basen i centrum rekreacyjne,   tylko na dzień dzisiejszy ja uważam, 

że należy się wstrzymać i nie dawać jednoznacznego wskazania. Wiemy bowiem, że trwają 

prace   zmierzające  do   przejęcia   około  11 hektarów terenu   na   przeciwko   ul. Pó łnocnej 

i myślę, że  inwestycja - centrum sportowe z basenem powinna być przemyślana. Przy tej 

inwestycji  proszę państwa, mogą powstać miejsca pracy.  Mieszkańcy  naszego miasta mogą 

widzieć   przy  basenie  i  przy  centrum  sportowym   dzia łalność   gastronomiczną   i    inną, 

a około 2 ha może być to teren za mały. Co nie znaczy,  że tam mogłoby nie być -  ja tylko 

daję propozycję, żeby po prostu zmienić uzasadnienie, i  żeby nabycie gruntu było na cele 

publiczne, co   nie przeszkadza w niczym. 

 
Pan Mirosław ANTOSZEWSKI – Radca prawny Urzędu :  

W  pierwotnym projekcie uchwały ten zapis był  w  treści uchwały,  ale ponieważ wykracza 

to   poza  rozstrzygnięcie,   bo  to  jest     kwestia   gospodarowania  -    został  on    zapisany 

w   uzasadnieniu.  Uzasadnienie -   to   jest   dokument, który pan Burmistrz państwu 

przedkłada i w gruncie rzeczy Rada nie ma możliwości zmiany uzasadnienia. To   nie jest 

część zasadnicza uchwały. To   jest tylko informacja dla państwa - jaka jest idea. Natomiast   

państwo procedujecie i decydujecie o treści  samej uchwały, w której to tego przeznaczenia 

nie ma, z uwagi na to,  żeby  rozstrzygnięcie Rady było jednak możliwie elastyczne.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady:  

Czyli samo uzasadnienie w przyszłości nie będzie miało wpływu na przeznaczenie. 

 
Radny pan Michał STRUZIK : 

Nie mniej jednak panie mecenasie, ja  popieram stanowisko pana Przewodniczącego. Sądzę, 

że  taka idea, którą   zawarł w swojej wypowiedzi, jest rzeczywiście słuszna. Nie   mniej  

faktycznie, nie zmienia to samego zasadniczego kontekstu uchwały, ale jest poparcie mojego 

klubu dla pana Przewodniczącego.  
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Pan ANTOSZEWSKI : 

Ja   swoim  wystąpieniem  nie   negowałem  samej idei  pana  przewodniczącego  i   również 

ją popieram.  Natomiast  państwo  nie procedujecie uzasadnienia do uchwały.  Uzasadnienie  - 

to jest dokument, który pan Burmistrz przedstawia państwu jako radnym i tylko w takim 

aspekcie miała być moja wypowiedź 

 

PRZEWODNICZĄCA - i my radni nie mamy właśnie takiej mocy, żeby zmieniać 

uzasadnienie. 

 

Pan DWÓRZNIK - to ja  w takim razie pani Przewodnicząca,  proponuję -  jeżeli już 

zapadnie decyzja -  żeby  tę decyzję opiniowała Komisja Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

PRZEWODNICZĄCA :  

W przyszłości,  jeżeli pan Burmistrz będzie podejmował decyzję o lokalizacji ośrodka 

rekreacyjnego – to  na  pewno  będzie  ją   konsultował  z Radą. I na pewno, przed  podjęciem  

uchwały   przez   Radę,   będzie   dyskusja   nie  tylko   na Komisji Oświaty i  Komisji 

Gospodarki, ale  myślę, że  Komisja Spraw Społecznych i Porządku też będzie miała tutaj coś 

do   powiedzenia.   Jeżeli więc   to   będzie   jeszcze w tej kadencji – to ze swojej strony 

obiecuję, że wszyscy radni będą mieli możliwość konsultowania.   

 

Pan STRUZIK : 

Jako Klub też   popieramy to drugie stanowisko pana Przewodniczącego.  Tutaj się zgadzam 

co do meritum, jeśli chodzi o kwestię uzgadniania w przyszłości tych decyzji, o których 

wspominam.  

 
Po czym  

 
 
        Rada podjętą 18 głosami „za”, tj. jednomyślnie   

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXVIII/299/09 

 
wyraziła zgodę na  nabycie w drodze umowy kupna – sprzedaży na rzecz Gminy-Miasto 

Działdowo nieruchomości o obszarze 0,6450 ha i 0,2224 ha, położonych w Działdowie przy 

ul. Olsztyńskiej, stanowiących własność pani Reginy Fredrich, za cenę ustaloną w drodze 

negocjacji, tj. 824 030 zł.  
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Ad pkt 16 

 
        Rada 18 głosami „za” jednomyślnie podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę    Nr XXVIII/300/09 

 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości niezabudowanej 

położonej przy ul. Karłowicza w Działdowie. 

 
 
 
Ad pkt 17 
 
 
        Jednomyślnie, tj. 18 głosami „za”  Rada podjęła  
 

                                       U c h w a ł ę    Nr XXVIII/301/09 

w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie. 

 

 
Ad pkt 18 
 
 
      Rada 18 głosami „za” jednomyślnie podjęła  
 
 
                                       U c h w a ł ę    Nr XXVIII/302/09 
 
 
w sprawie aktualizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Działdowo. 

 

 
Ad pkt 19 
 
 
         Jednogłośnie . tj.18 głosami „za” Rada podjęła 
 
                                       U c h w a ł ę    Nr XXVIII/303/09 

w sprawie ustanowienia służebności przesyłu – ograniczonego prawa rzeczowego.  
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Ad pkt 20 
 
 
        Podjętą18 głosami „za” , tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXVIII/304/09 

 
Rada wprowadziła zmiany do budżetu miasta na rok 2009.  

 
 

Ad pkt 21 

 

          Radni nie mieli uwag do wykonania budżetu  miasta za I półrocze 2009roku.  

 

 

Ad pkt 22 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Działdowo :  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK  – Przewodnicząca Rady : 

Pozwoliłam sobie wrócić do tego punktu, gdyż na sesji, na której był ten projekt uchwały  

pierwszy raz – nie było rozstrzygnięcia, a dotyczy on –  ustalenia  wynagrodzenia Burmistrza 

Miasta Działdowa.  Na XXVI sesji Rady Miasta, dyskusja była dość gorąca i  burzliwa. 

Myślę,    że     właściwie    już    wszystkie    uwagi    zostały    zgłoszone    i     przedłożone. 

A propozycją jest, by ustalić wynagrodzenie miesięczne   w skład którego wchodzi : 

wynagrodzenie zasadnicze 4 960 zł,   dodatek  funkcyjny w   kwocie 2 100 zł,   dodatek   

specjalny    wynoszący    30% w kwocie 2 1118 zł i dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 

18% wynagrodzenia zasadniczego, co stanowi 892, 80 zł . Razem wynagrodzenie  nowe 

wynosiłoby 10 070, 80 zł brutto, obecnie 9 156 zł . Jest to 10% , czyli tyle samo co otrzymali 

pracownicy Urzędu Miasta.  W   związku  z tym,  że  jest  to  inicjatywa  Przewodniczącej  

Rady,  bo  tak wynika z ustawy -  proszę państwa o podjęcie uchwały,  gdyż swoją pracą, 

swoją  postawą, swoim zaangażowaniem Burmistrz niejednokrotnie dał wyraz, że na tę 

podwyżkę zasługuje.  

 
Radny pan Michał STRUZIK : 

 Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado,  czy ja mogę skierować zapytanie do pana 

Wiceprzewodniczącego? 
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PRZEWODNICZĄCA -  proszę bardzo. 

 

Pan STRUZIK: 

Informacyjnie  - nasz Klub nie wprowadza dyscypliny przy tym głosowaniu. Natomiast  panie 

Marku, zawsze trzeba być czujnym, bo opozycja czuwa.  Problem polega na tym -czy została 

panu  złożona  propozycja  obniżenia  diet  w   wysokości  10%?  Bo  z tego,  co zrozumiałem 

z dzisiejszej wypowiedzi to jakoś tak - i tak i nie  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK  -  to   do   mnie   została   złożona    panie  radny, 

i za chwilę się do tego odniosę 

 
Pan STRUZIK - bo ja zrozumiałem, że te rozmowy w trakcie nieobecności pani 

Przewodniczącej prowadził pan Wiceprzewodniczący, nie wiem czy dobrze zrozumiałem.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady : 

Dokładnie  tak. Ale  została  wycofana przez Przewodniczącego państwa Klubu  i  zostały 

przyjęte inne ustalenia, które od przyszłej sesji, jeżeli zostaną przejęte, będą obowiązywały.   

Także proszę  do pana Wiceprzewodniczącego nie zgłaszać pretensji, gdyż samo wycofanie 

nie upoważniało pana Wiceprzewodniczącego do przedstawiania naszego stanowiska, które 

było dalej idące.  W związku z tym skupmy się na treści projektu uchwały,  którą w tej chwili 

państwu przedstawiłam. A co do projektu, to  jeżeli państwo będziecie nadal zainteresowani – 

to  Koalicyjny  Klub  Radnych  jest otwarty. W  związku z tym, że to państwa była inicjatywa 

i wprowadzenia i wycofania –  to  jeżeli będzie taka wola – będziemy mogli  do tego wrócić.  

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI : 

Pani Przewodnicząca. Ja   mam pytanie, bo zdaje się na tej przedostatniej sesji padł wniosek 

pana Mrowińskiego do   pana   Burmistrza   z   zapytaniem  - czy   jest możliwość rezygnacji 

z części tego wynagrodzenia - o ile  dojdzie do skutku kwestia zmniejszenia wynagrodzenia 

dla radnych. Czy  w tym momencie pani rozpatrywała ten wniosek? 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady : 

Szanowni państwo. Żeby   było jasne - ja na dzisiejszą  sesję ten projekt uchwały 

wprowadziłam  wbrew  woli  pana  Burmistrza,   bo   uznałam,  że jest to  mój  obowiązek.   

A   jeśli   chodzi o resztę, to  proszę państwa – najpierw uporządkujemy, jeżeli będzie trzeba, 

swoje sprawy  - wycofujemy,  czy nie,   chcemy czy nie.   Nasz   Klub   jest   przygotowany 

do dalej idących  niż   państwa   projektów  obniżenia.  Więc   jeżeli państwo wycofaliście -  

możemy wrócić do  tego   między   następnymi sesjami.   Natomiast   w   tej    chwili  proszę   
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o  przegłosowanie  projektu  uchwały,  gdyż  nie  było  rozstrzygnięcia   na   poprzedniej   

sesji,     a    uważam, że do rozstrzygnięcia dojść powinno.   

 

        Po czym Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały, a  Rada 12 głosami 

„za”, przy 6 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę    Nr XXVIII/305/09 

 
w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Działdowo. 

a 

PRZEWODNICZĄCA Rady  powiedziała  :  jeżeli państwo jesteście dalej zainteresowani  

rozmową na temat obniżenia diet -  to proszę nam to zasygnalizować.  

 

Ad pkt 23 

 

        Wystąpienie z apelem do Starosty Działdowskiego o podjęcie inicjatywy nadania 

szpitalowi imienia dr Zygmunta Guzowskiego:  

 

Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK- Przewodnicząca Rady :  

Szanowni państwo.  Na przedniej sesji złożona została  propozycja nazwania ronda imieniem 

doktora Guzowskiego. Radni  przyjęli pierwszą propozycję  i nadano nowo wybudowanemu 

rondu przy szpitalu nazwę  Solidarności.  Natomiast tak jak wcześniej już państwa 

informowałam,  Koalicyjny Klub Radnych, zaproponował wystąpienie  z apelem do pana 

Starosty o podjęcie  inicjatywy nadania szpitalowi imienia  zasłużonego dla naszego miasta 

lekarza, społecznika,  którego  wszyscy  jeszcze  pamiętamy,  nawet  to  pokolenie   młodsze, 

a zwłaszcza pokolenie naszych rodziców, którzy korzystali z jego pomocy. I ta  inicjatywa 

również  została  przekazana przez Klub Radnych Miasta Działdowa, że są za przyłączeniem 

się    do   tego apelu,  i   że  ten  apel ma być od  całej  Rady, a  nie  tylko od jednego klubu. 

W   związku  z    tym, że  ja  to   również    przyjęłam  jako  rzecz    prawdziwą,   uzgodnioną 

z państwem -  mam nadzieje, że państwo znacie  uzgodnienia między naszymi 

Przewodniczącymi   i  nie   jest   to  dla    państwa     zaskoczeniem -  przygotowałam bardzo 

krótki apel :  

Działdowo, dnia 28 wrzesień 2009 r. Apel  Radnych Rady Miasta Działdowa do Starosty 

Powiatu Działdowskiego w sprawie podjęcia inicjatywy nadania szpitalowi imienia doktora 

Zygmunta Guzowskiego. 
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Szanowny Panie Starosto! 

My, Radni Rady Miasta Działdowa zwracamy się do Pana Starosty jako organu 

założycielskiego i Przewodniczącego Rady Społecznej Szpitala o ewentualne podjęcie 

inicjatywy nadania Szpitalowi w Działdowie im. doktora Zygmunta Guzowskiego. 

Zarówno   mieszkańcy   Działdowa   (czego  dali wyraz inicjatywą  nadania imienia rondu) 

jak i Radni Rady Miasta w uznaniu zasług doktora Zygmunta Guzowskiego dla społeczności 

Powiatu Działdowskiego w zakresie ratowania zdrowia i życia, pragną w ten sposób wyrazić 

hołd niezwykłemu człowiekowi, lekarzowi i społecznikowi. 

 

        Rada jednomyślnie, tj.  18 golasami „za” przyjęła ten apel.  

 

 

Ad pkt 24 

 

        Odpowiedzi na zapytania :  

 

Pan Ryszard DUCHNA – zastępca Burmistrza:  

        Co do   ulicy   Orzeszkowej - to ze  względu  na  to, że  tamtejsze warunki techniczne  

nie pozwalały na odprowadzenie wody deszczowej kanalizacją, projekt zawiera takie 

rozwiązanie,  jak  pani powiedziała.  Przy   czym  to  nie  jest  pierwszy odcinek drogi, który 

jest tak zrobiony. Tutaj, na    zapleczu  - przejście między bazarem a zamkiem  - jest 

wykonane tak samo.  Minęły już ponad 4 lata i tam się nic złego nie dzieje.  Zostały tam  

wprowadzone   dodatkowo      przejścia,   ale    tam  nie  mamy   możliwości    połączenia się 

z  deszczówką do kanalizacji, która już w tej chwili zbiera wody opadowe ze wszystkich 

prawie budynków spółdzielni i ze wszystkich dróg, licząc od Biedrawiny, Nidzickiej - 

wszystko na dół jest w zasadzie w ten kanał włączone.   Więc  to  jest  tak  olbrzymia   

powierzchnia   utwardzona, że żaden projektant się nie podpisze pod takim  projektem, żeby  

coś dalej włączać. Musieliśmy szukać rozwiązania, które powoduje, że woda będzie 

wchłaniana w grunt i takie rozwiązanie zostało tam zaproponowane. 

        Jeżeli chodzi o  pytanie pana Zenona  – to o tym już parę razy mówiliśmy.   

Wprowadzenie świateł na tym skrzyżowaniu spowoduje, że jak ruszy fala - a pierwszeństwo  

zawsze ma droga wojewódzka - to już nikt nie przejedzie przez istniejące  skrzyżowania.  

Województwo  ma  gotowy  projekt  na  przebudowę  tej  drogi  i    rond – mają   być ronda. 

O   jednym już dawno dyskutowano, obydwa są w projekcie przebudowy drogi 

wojewódzkiej. A   jak  są  ronda  to  nikt  nie  pozwoli  na  to,  żeby  budować skrzyżowania 

ze  światłami,  bo  to się mija z  celem.  Jeszcze trzeba dodać, że to nie   kosztuje 5 czy 10 tyś.  
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zł, bo to kosztuje dość dużo i celowość takiego wydatku jest żadna przy projektowaniu rond.  

Kto   jeździł po  drogach, gdzie przypadkiem zostało oświetlenie wprowadzone, a potem jest 

rondo -  to wie,   co się dzieje.  Po  prostu  jak ruszy fala samochodów z tego skrzyżowania,  

to już nikt się nie włączy do ruchu -  nie ma na to najmniejszych szans. A  jeżeli jest 

przepustowość normalna, bez tego ograniczenia,  to te ronda funkcjonują całkiem przyzwoicie 

i zawsze każdy znajdzie możliwość, że wjedzie w ten ruch. Takie są wyjaśnienia na te dwa 

pytania.  Ja  też mogę nie być usatysfakcjonowany tym, że nie wszędzie możemy robić takie  

ulice, jak w innych miejscach. Ale   niestety - jak jest warunek odprowadzanie wód, a nie 

mamy ich gdzie odprowadzać,  to żeby tym ludziom polepszyć sytuację  robi     się    tak.  

Tutaj zdało to   egzamin   i  takich   ulic   jeszcze   trochę    będzie w Działdowie, które nie 

mają możliwości odprowadzenia wód, a przebudowa, po to żeby zrobić w  całej Konopnickiej 

na kanał fi 800, albo 1000, to przypomnijcie sobie państwo ulicę Sienkiewicza,   jakie to   są   

koszty. A   tutaj, korzystających z tej drogi jest  ograniczona ilość i czasem trzeba się  ściśle  

trzymać tych przepisów.  Jak projektant mówi, że się nie podpisze, to znaczy, że się nie 

podpisze, a za projekt nie odpowiada burmistrz  tylko projektant, który stwierdza - jest 

możliwość nie ma możliwości. Jak   państwo wiecie, zakładamy separator.  Separator ma 

potężną pojemność, żeby oczyścić wody z całego tego terenu, o którym mówiłem i takie 

rozwiązanie techniczne było możliwe, dlatego takie zastosowano. 

 
Radna pani Wanda MILEWSKA : 

Panie Burmistrzu, czy według pana jest to rozwiązanie trwałe? Czy ono zda egzamin? Takie 

pytanie zadają mieszkańcy.  

 

Pan DUCHNA : 

W części już powiedziałem, że tu jest jeden odcinek  tak zrobiony ( wskazał ).  Możecie 

przejść, zobaczyć. Tam   były kanalizacje przebudowywane w trakcie, czyli po wykonaniu  

pan Browarek się podłączał z wodą i z kanalizacją, i dalej nic się nie działo.  Teraz 

zabroniliśmy, ale  zaczęły ciężkie wozy jeździć  na ten teren, a   tu też na końcu jest  tylko 

mała kanalizacja, taka lokalna, gdzie jest zbiornik, który wchłania wodę, czyli jest tzw. 

studnia chłonna. Tutaj  też  nie było możliwości, żeby te wody gdziekolwiek odprowadzać, 

przy czym ten teren był znacznie gorszy, ponieważ tu były torfy kiedyś i  przy wykonywaniu 

trzeba było to brać pod uwagę  

 
Pani MILEWSKA ; 

Ja przepraszam -  a co z różnicą poziomów dróg? Dlaczego tam nie ma jakiegoś twardszego 

tłucznia,  żeby  bardziej  to  utwardzić szczególnie przy ulicy  Konopnickiej,  na tym odcinku  
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przy samej ulicy Konopnickiej.  Mieszkańcy się obawiają, że te płyty będą wciśnięte w głąb  

 
Pan DUCHNA :  

Przy ulicy Konopnickiej sprawdzę co tam jest w tej chwili robione.  Ale  sam zakręt i tak jest 

ujęty, bo tam będą przerabiane chodniki przy przebudowie, i on będzie umacniany na nowo, 

ponieważ projektant musiał  przynajmniej w pasie drogowym robić już odpowiednio ten 

obszar, który zajmuje chodnik.   

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta:  

Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. 

        Na   interpelacje złożone przez pana radnego Kaszubskiego odpowiem na piśmie. 

        Pani Milewska otrzymała już odpowiedź  od pana Fabińskiego - tak? ( tak) 

Usatysfakcjonowana? (tak)  Fajnie.  

       Sprawę Orzeszkowej omówił już pan Duchna. 

       Bilety ulgowe  dla  niepełnosprawnych - z przykrością pani radna, ale my nie mamy 

komunikacji miejskiej swojej, to jest komunikacja PKS-u.  

      Jeżeli chodzi o  jedno miejsce parkingowe dla niepełnosprawnych przy przychodni 

lekarskiej przy ulicy Norwida,  to oczywiście – tak.   Słuszny wniosek, słuszna uwaga i już 

poleciłem  dla   pana naczelnika   Fabińskiego,  żeby  tym  się  zajął,  i żeby  jak najszybciej 

to zostało zrobione. 

        Na pytanie  pana Wojnarowskiego odnośnie świateł na skrzyżowaniu Wolności-

Męczenników odpowiedział pan Duchna. 

        Co do fontanny przy ratuszu -  to jak Szanowni państwo doskonale wiedzą,  większość 

prac   staramy się   wykonywać  z  udziałem  środków  zewnętrznych. I  tak też chcemy zrobić 

z   ratuszem i fontanną przy ratuszu. Liczyliśmy   na to, że załapiemy się na tę edycję 

programu rewitalizacja, żeby złożyć stosowny projekt do tej osi - w tym pierwszym rozdaniu. 

Okazało się jednak, że    nie możemy i złożyliśmy stosowny projekt   modernizujący park 

Jana Pawła II. Ale   myślę, że w drugim rozdaniu na to zadanie się załapiemy i nie tylko 

będziemy mogli odremontować ratusz, ale również teren przy ratuszu,  w tym fontannę. 

        Jeżeli chodzi o radar to  najwięcej informacji na ten temat, pod nieobecność pana 

komendanta,  przekaże pan Sekretarz,  o co go bardzo proszę. 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta:  

Szanowni państwo. Tak,  jak tu pan Burmistrz zaznaczył, pośrednio mnie ta sprawa zajmuje. 

Dlaczego pośrednio? Dlatego, że  funkcjonowanie radaru uzależnione  jest od 

funkcjonowania      tzw. CEPiKu,     czyli    Centrum    Ewidencji    Pojazdów i   Kierowców.  
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A  w związku z tym należało przemieścić parę funkcji. Państwo, jako radni też macie trochę 

uciążliwości z tym związanych, chociaż może nie do końca, może i lepsze warunki. Sala  

narad  Rady w ratuszu  przestała istnieć i od 1 września  swoją siedzibę ma tam Straż Miejska, 

z tego względu, że zwiększyła o jeden etat zatrudnienie.   Natomiast   pomieszczenie po byłej 

siedzibie Straży Miejskiej jak każde, jak i państwa tablica pamiątkowa, która wisi na ratuszu- 

jest uzależnione od formalistyki budowlanej. Mamy  uzyskaną zgodę konserwatora zabytków 

na zabezpieczenie tego pomieszczenia, które jest wymagane dla jego należytego 

funkcjonowania i ograniczonego dostępu do tego pomieszczenia,   poprzez  wymianę  drzwi  

antywłamaniowych,  rolet     antywłamaniowych. I   w     tej   chwili   zostało  złożone   

zamówienie  na  tego  rodzaju  drzwi,  które  mają   być dostosowane do kształtu,  koloru,  

wszystkich form.  Realizacja jest dwu-trzytygodniowa, także to jest  w tej chwili jedyny 

powód uruchomienia ostatecznie funkcjonowania tej instytucji.   

 

Ad pkt 25  

 
        Wolne wnioski i informacje : 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta: 

Chciałbym   przypomnieć  państwu   radnym, że  zbliża się nieuchronnie termin 30 września, 

a więc termin, do kiedy są składane wnioski do budżetu na 2010 rok. I   bardzo proszę,  jeżeli 

państwo jeszcze uważacie, że warto by było do tego budżetu wnieść jakieś stosowne wnioski 

- to  zachęcam i zapraszam do ich składania. 

 
Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Wiceprzewodnicząca Rady : 

Szanowni państwo.  W  międzyczasie   przyszedł   prezes   PCK,     pan   Bogdan   Ulatowski 

z informacją,   że po zliczeniu wkładów do puszek jest to suma  - 744, 02 zł.  

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI : 

Może to nie będą  wnioski, tylko zapytania, bo  skoro pan Burmistrz mówił, że wnioski mają 

być  złożone – to  chciałem  w  tym  momencie  zapytać   o chodnik  przy ulicy 

Księżodworskiej.  Wniosek  w  tej  sprawie  był  już  składany  co  najmniej    cztero czy 

pięciokrotnie.   Czy   w   tym   momencie,      po wybudowaniu tego chodnika od Działdowa 

w kierunku do Księżego Dworu -  czy ten chodnik po lewej stronie, w kierunku Księżego 

Dworu  - będzie ujęty w budżecie na następny rok wspólnie z powiatem ? 

        I    drugie   pytanie mam do pana zastępcy   Burmistrza,   jeśli chodzi o przebudowę  rur 

w ulicy Osiedleńczej. Na   zebraniach osiedlowych dość często się mówiło o dalszej części tej  

 

 



 37
 
ulicy,   to znaczy  o ulicy Osiedleńczej. W  tej   chwili  została zrobiona ulica Księżodworska 

i  czy w tym momencie,   jeśli    miałby tam pójść  objazd i przebicie  - to czy ta ulica będzie 

w drugim etapie, czy ewentualnie - kiedy można się spodziewać zrobienia tych prac, tak jak 

zostały one wykonane na ulicy Sienkiewicza?  

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ -  Burmistrz Miasta: 

Odpowiadam na pierwsze pytanie. Otóż  nie potrafię na dzień dzisiejszy odpowiedzieć,  czy 

ta inwestycja będzie realizowana w roku 2010. Są   przymiarki do tego. Aktualnie   pan 

dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg,  pan  Grochocki  robi  wycenę  tej  inwestycji  i  jeżeli 

ta inwestycja będzie w naszym zasięgu kwotowym,  to oczywiście jest jak najbardziej 

potrzebna, i trzeba ją zrealizować. Ale   trudno mi powiedzieć czy się przyłożymy do tego.  

Przypomnę państwu, że rok 2010 nie będzie aż tak obfity w inwestycje jak dwa lata 

poprzednie, z uwagi na to, że te przychody  do budżetu miasta  są mniejsze i prognozy są też 

określone.  Więc nie będziemy mieli aż tak dużo pieniążków, żeby wszystkie inwestycje, 

które są potrzebne dla miasta wykonać w   roku 2010.  Mogę    powiedzieć,  że   priorytetem 

dla    miasta      na   rok     2010   będzie:     budowa    ulicy    Orłowskiego,    Chlebowskiego 

z dofinansowaniem 70% z Regionalnego Programu Operacyjnego.  Na pewno, jeżeli 

zakwalifikujemy się na przebudowę ulicy  Hallera, Konopnickiej i Nidzickiej z budową 

dwóch rond - to też jest priorytet, bo tam dofinansowanie też jest 50%.  I oczywiście liczymy 

na dofinansowanie 70%,  i też powinien to być dla nas priorytet z programu Rewitalizacja- 

modernizacja parku Jana Pawła II. A więc  te trzy inwestycje łącznie dają nam kwotę ponad 

11 mln zł.  Zobaczymy na ile miasto jeszcze będzie stać, żeby inne inwestycje pomniejsze  

wykonywać i będziemy  po prostu się do tego przymierzać.  Będziemy na pewno informować 

państwa    radnych     o   tych   planach.   Będę   informował,   zrobię    specjalne     spotkanie, 

oczywiście mam nadzieję, że mi czas na to pozwoli,  jeszcze  przed złożeniem budżetu, żeby 

o głównych kierunkach inwestycji na rok 2010 porozmawiać ze wszystkimi ugrupowaniami 

w Radzie. Tak,   żebyśmy wypracowali taki model, żebyśmy na ten rok wyborczy razem 

poszli z inwestycjami,  do tego  roku 2010 się przymierzyli i jednocześnie  zaprezentowali się 

z   jak najlepszej strony dla społeczeństwa    miasta   Działdowa   przed   tymi    wyborami.  

 
Pan Ryszard DUCHNA – Zastępca Burmistrza 

Odpowiem na drugie pytanie  w ten sposób:  Na dzień dzisiejszy mamy zaprojektowany 

końcowy odcinek tj.  od   terenu  mniej   więcej   przed   PRIMBUD-em  do  rowu i  gruntu, 

na wykup którego państwo wyraziliście zgodę. Jeżeli chodzi o pozostałą część, to musi ona 

być poddana weryfikacji  -  kiedy, w jaki sposób i w jakim zakresie ma to być przebudowane.  

I  to  już  przy projektowaniu musi być przez fachowców  stwierdzone.  Ja  mogę  mieć  takie  
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zdanie prywatnie, że należy tam przebudować, ale to jest moje prywatne zdanie i dopóki nie 

będę miał projektanta, który to potwierdzi to mogę przedstawić, że uważam, że będzie tam 

prawdopodobnie niezbędny jakiś bypass, tzn. druga rura obok. Ponieważ  ta, co dzisiaj jest 

działa dość sprawnie.  

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta : 

Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado.  Chciałbym jeszcze złożyć oświadczenie. Otóż -  

dziękuję Radzie za to, że pochyliła się nad sprawą związaną z regulacją mojego 

wynagrodzenia.  Aczkolwiek   muszę   tutaj   wyraźnie   podkreślić,  że  o to  nie zabiegałem  

i nie zabiegam. Ale   skoro tak już musiało   być i tak się stało,  to deklaruję, że znaczną część 

wynagrodzenia netto, wynikającą z różnicy między obecnym a byłym wynagrodzeniem, 

przeznaczę na działalność społeczną i będę partycypował również w tych oferowanych przez 

radnych zbiórkach na wzniosłe cele.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady:  

Ja jeszcze tylko dodam za wcześniejszymi słowami pana Burmistrza - żeby Katyń ocalić od 

zapomnienia -  że  to    jest    jak    gdyby     naszym   obowiązkiem   obywatelskim    ocalić 

od zapomnienia. I    panie  Burmistrzu,   myślę,   że   jestem  tutaj   rzecznikiem  całej Rady, 

że chętnie włączymy się w propagowanie tej idei i tego projektu. Jest  to  70-ta  rocznica i do 

mnie grupa mieszkańców   naszego miasta   przyszła  z  inicjatywą,   żeby  jak   gdyby  

również   ocalić od   zapomnienia   naszych    działdowskich    męczenników ;   abp  Juliana   

Nowowiejskiego i bp Leona Wetmańskiego,  i żeby  poczynić  pewne   inicjatywy  związane 

z ich osobami, żeby nasze miasto faktycznie uczciło ich pamięć i są wnioski, z którymi będę 

państwa na bieżąco zapoznawać. A   myślę, że ci męczennicy, których w Polsce i w świecie, 

ale   również   w    Rzymie  nazywa  się   „Męczennikami    Działdowskimi” są godni tego, 

aby Działdowo im cześć i  hołd  oddawało.  

 

 

        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła XXVIII sesję Rady 

Miasta Działdowo.  

 

Protokółowała                                                                              Przewodnicząca Rady 

Grażyna Nadratowska                                                               Teresa Bartkowska -Furtak 

 
 

 

 


